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Protokół

z X Sesji Rady Powiatu Wołomi
�
skiego

z dnia 25 listopada 2003 r.

Punkt 1-2.

X Sesja Rady Powiatu Wołomi� skiego rozpocz� ła si�  o godzinie 10.00 w Cechu Rzemiosł
Ró� nych w Wołominie przy ul. Moniuszki 11.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski przywitał zgromadzonych radnych oraz przedstawicieli
prasy. Stwierdził, � e na sali znajduje si�  25 radnych z 29 osobowego składu, czyli niezb� dne
quorum, po czym otworzył sesj� .

/lista obecno� ci w zał� czeniu/

Nast� pnie odczytał proponowany porz� dek obrad:

1. Otwarcie sesji.

2. Przyj� cie porz� dku obrad.

3. Przyj� cie protokołu z IX sesji Rady Powiatu Wołomi� skiego z dnia 16 wrze� nia 2003 r.

4. Sprawozdanie starosty z realizacji uchwał Zarz� du i Rady Powiatu.

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w bud� ecie powiatu na rok 2003 oraz
podj� cie uchwały.

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletnim Programie Inwestycyjnym
na lata 2003-2006 oraz podj� cie uchwały.

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaci� gni� cia po� yczki długoterminowej
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony � rodowiska i Gospodarki Wodnej przeznaczonej na
sfinansowanie zadania Ocieplenie sali gimnastycznej w Zespole Szkół w Tłuszczu -
docieplenie dachu sali gimnastycznej oraz wymiana stolarki okiennej na PCV oraz podj� cie
uchwały.

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaci� gni� cia po� yczki długoterminowej
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony � rodowiska i Gospodarki Wodnej przeznaczonej na
sfinansowanie zadania Termomodernizacji budynków szkolnych i kontynuacja
termomodernizacji Zespołu Szkół w Zielonce oraz Zespołu Szkół w Wołominie - wymiana
stolarki okiennej i docieplenie budynków szkolnych w Zielonce i w Wołominie oraz
podj� cie uchwały.

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zarezerwowania � rodków w bud� ecie Powiatu na
2004 r. na remont pomieszcze�  Zespołu Szkół Specjalnych w Ostrówku oraz podj� cie
uchwały.

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmu lokali stanowi� cych własno� 	
Powiatu Wołomi� skiego oraz podj� cie uchwały.

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyra� enia zgody na wynajem cz� � ci
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powierzchni dachu budynku przy ul. Gdy� skiej 1/3 w Wołominie o powierzchni 30 m2 pod
monta�  urz� dze�  stacji bazowej telefonii komórkowej oraz podj� cie uchwały.

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału � rodków Pa� stwowego Funduszu
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na poszczególne zadania w 2003 roku oraz podj� cie
uchwały.

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyj� cia rezygnacji z funkcji członka zarz� du
radnego Ireneusza Ma� lanego oraz podj� cie uchwały.

14. Informacja Starosty w sprawie o� wiadcze�  maj� tkowych.

15. Informacja Przewodnicz� cego Rady w sprawie o� wiadcze�  maj� tkowych.

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysoko� ci dodatku specjalnego dla
Starosty Powiatu Wołomi� skiego oraz podj� cie uchwały.

17. Interpelacje i zapytania.

18. Wnioski i o� wiadczenia.

Przewodnicz� cy zaproponował wprowadzenie zmiany w porz� dku obrad – po punkcie 16 punktu
17,- Zmiany w składach komisji rady ze wzgl� du na wpłyni� cie 2 wniosków od radnych
dotycz� cych rezygnacji b� d
  ch� ci pracy w komisjach.

Nast� pnie starosta Konrad Rytel poinformował, � e radni przed rozpocz� ciem sesji otrzymali
uchwał� , która b� dzie rozpatrywana w punkcie, 6 poniewa�  dotyczy wieloletniego planu
inwestycyjnego. Jest to uchwała, która wychodzi naprzeciw � � daniom programu akcesyjnego
SAPARD. Dodał, � e zmiany dotycz�  przedstawienia tabeli zawartej w zał� czniku do uchwały
w troch�  innym układzie oraz uszczegółowienia wieloletniego planu inwestycyjnego.

Radny Grzegorz Grabowski powiedział, � e rozumie, i�  starosta chce wprowadzi	  ten projekt
uchwały, ale przejrzał go i w § 3 jest powołanie si�  na zał� czniki, których nie ma.

Starosta Konrad Rytel wyja� nił, � e to jest uzupełnienie materiałów, które radni wcze� niej
otrzymali – uszczegółowienie dot. budowy dróg Mi� se-Kury i Sulejów-Strachówka.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski podsumował wypowied
  Starosty stwierdzaj� c, � e jest to ta
sama uchwała, tylko troch�  zmieniaj�  si�  zał� czniki i układ graficzny.

Radna Henryka Piwowar powiedziała, � e w uchwale, która ma by	  przedstawiana w punkcie
6 nie znalazła si�  � adna ulica z Wołomina. Powiedziała, � e Wołomin ma teraz trudno� ci
w znalezieniu � rodków nawet na chodniki i by w zwi� zku z tym przynajmniej ul. Sikorskiego,
która jest drog�  powiatow�  znalazła si�  w tym planie do 2006 roku.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zapytał czy s�  inne wnioski w zwi� zku z porz� dkiem obrad.
Nie było.

Nast� pnie odbyło si�  głosowanie nad poprawk�  do porz� dku obrad polegaj� c�  na tym, aby po
punkcie 16 rozpatrzy	  punkt,- Zmiany w składach komisji Rady.

Za było25 osób, przeciw 0, 2 osoby wstrzymały si�  od głosu. Poprawka została przyj� ta.

Co do punktu 6 przewodnicz� cy powiedział, � e porz� dek obrad tu si�  nie zmienia a zmiany
w uchwale zostan�  przedstawione w odpowiednim momencie porz� dku obrad przez starost� .
Nast� pnie przewodnicz� cy odczytał porz� dek obrad po poprawkach, który brzmiał nast� puj� co:

1. Otwarcie sesji.

2. Przyj� cie porz� dku obrad.

3. Przyj� cie protokołu z IX sesji Rady Powiatu Wołomi� skiego z dnia 16 wrze� nia 2003 r.

4. Sprawozdanie starosty z realizacji uchwał Zarz� du i Rady Powiatu.
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5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w bud� ecie powiatu na rok 2003 oraz
podj� cie uchwały.

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletnim Programie Inwestycyjnym
na lata 2003-2006 oraz podj� cie uchwały.

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaci� gni� cia po� yczki długoterminowej
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony � rodowiska i Gospodarki Wodnej przeznaczonej na
sfinansowanie zadania Ocieplenie sali gimnastycznej w Zespole Szkół w Tłuszczu -
docieplenie dachu sali gimnastycznej oraz wymiana stolarki okiennej na PCV oraz podj� cie
uchwały.

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaci� gni� cia po� yczki długoterminowej
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony � rodowiska i Gospodarki Wodnej przeznaczonej na
sfinansowanie zadania Termomodernizacji budynków szkolnych i kontynuacja
termomodernizacji Zespołu Szkół w Zielonce oraz Zespołu Szkół w Wołominie - wymiana
stolarki okiennej i docieplenie budynków szkolnych w Zielonce i w Wołominie oraz podj� cie
uchwały.

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zarezerwowania � rodków w bud� ecie Powiatu na
2004 r. na remont pomieszcze�  Zespołu Szkół Specjalnych w Ostrówku oraz podj� cie
uchwały.

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmu lokali stanowi� cych własno� 	
Powiatu Wołomi� skiego oraz podj� cie uchwały.

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyra� enia zgody na wynajem cz� � ci powierzchni
dachu budynku przy ul. Gdy� skiej 1/3 w Wołominie o powierzchni 30 m2 pod monta�
urz� dze�  stacji bazowej telefonii komórkowej oraz podj� cie uchwały.

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału � rodków Pa� stwowego Funduszu
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na poszczególne zadania w 2003 roku oraz podj� cie
uchwały.

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyj� cia rezygnacji z funkcji członka zarz� du
radnego Ireneusza Ma� lanego oraz podj� cie uchwały.

14. Informacja Starosty w sprawie o� wiadcze�  maj� tkowych.

15. Informacja Przewodnicz� cego Rady w sprawie o� wiadcze�  maj� tkowych.

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysoko� ci dodatku specjalnego dla
Starosty Powiatu Wołomi� skiego oraz podj� cie uchwały.

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w składach komisji Rady oraz podj� cie
uchwały.

18. Interpelacje i zapytania.

19. Wnioski i o� wiadczenia.

Za przyj� ciem porz� dku obrad po zmianach głosowało 25 osób. Nikt nie był przeciw. 2 osoby
wstrzymały si�  od głosowania.

Punkt 3. Przyj � cie protokołu z IX sesji Rady Powiatu Wołomi� skiego z dnia 
16 wrze nia 2003 r.

/na sal�  wszedł radny Ryszard Walczak/

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poinformował, � e do rozpocz� cia sesji nikt nie zło� ył
wniosków ani uzupełnie�  do protokołu.
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Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki powiedział, � e przewodnicz� cy nie wypełnił zapisu § 28
ust. 4 Statutu. Powiedział, � e w pi� tek przed godzin�  15.00 tego protokołu jeszcze nie było oraz,� e po jego interwencji został on dowieziony. Dodał, � e nie został. zachowany przepis oraz, � e to
nie jest pierwszy raz w ci� gu tych dwóch kadencji oraz, � e oczekuje wyja� nie�  w tej sprawie.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski wyja� nił, � e protokół z sesji był przygotowany około
2 tygodni temu i był w Biurze Rady, a w pi� tek okazało si� , � e protokołu ju�  nie ma. Protokół
był równie�  w wersji elektronicznej napisany bez zmian, co mo� na sprawdzi	 , kiedy były
modyfikowane pliki, został wydrukowany ponownie i podpisany w pi� tek. Przewodnicz� cy
dodał, � e niektórzy radni ju�  wcze� niej czytali protokół, sam nawet widział go w r� kach
niektórych radnych. Powiedział, � e poniewa�  zdarzyło si�  po raz pierwszy, i�  protokół zgin� ł
z Biura Rady, poprosił starost�  o inne zorganizowanie mo� liwo � ci korzystania z dokumentów
w Biurze Rady, poniewa�  pokój numer 9 jest zbyt mały, aby mógł słu� y	  przez cały dzie�
wszystkim radnym, a to parali� uje prac�  pracowników. Dodał, � e jego wyja� nienie jest takie, � e
protokół był ju�  około 10, 12 i był w niebieskiej teczce, a w pi� tek przyjechał pan Mariusz
i powiedział, � e protokołu nie ma.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki powiedział, � e domagał si�  tego protokołu od dwóch
tygodni, a od wtorku od godziny 8, od czasu, kiedy powinien by	  w Biurze Rady.
Przewodnicz� cy twierdzi, � e protokół był gotowy od dwóch tygodni, tymczasem jedna radna
posiłkowała si�  cz� � ci�  protokołu ju�  dnia 4 listopada. Radny zaznaczył, i�  jest niemal pewny, � e
na tym protokole znajduj�  si�  parafki przewodnicz� cego Kopczy� skiego, zapowiedział dalsze
„informacje” po tym, jak „sprawdzi ten fakt”. Jakim prawem inni radni mieli do niego wgl� d ju�
4 listopada, kiedy radny nie mógł go dosta	  21 listopada? Inni radni ju�  4 listopada posiłkowali
si�  w jednostkach zewn� trznych cz� � ci�  tego protokołu. Zako� czył stwierdzeniem, � e mo� liwe
jest to tak, jak przesyłanie informacji niektórym radnym.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski powiedział, � e radny potwierdził, i�  protokół był w Biurze
Rady na pocz� tku listopada. Niemniej nie potrafi powiedzie	 , co si�  z nim stało około 15-tego.
Protokół na pewno wcze� niej był. By	  mo� e który�  radny przez przypadek go ze sob�  wzi� ł.
W momencie, kiedy pracownica biura wykonała telefon z informacja, � e nie ma protokołu i nie
mo� na go znale
 	  ponownie przyjechał i podpisał drugi egzemplarz. Przewodnicz� cy dodał, � e
do rozpocz� cia sesji nikt do tego protokołu nie zgłosił uwag ani sprostowa� . Natomiast
rzeczywi� cie, kiedy radny Czajewicz chciał protokół w pi� tek w Biurze Rady go nie było.
Powiedział, � e mniej wi� cej tydzie�  dwa po sesji jest wersja robocza protokołu ok. 30, 40
stronicowa, któr� , po przeczytaniu i ewentualnych poprawkach jest w Biurze Rady. Nast� pnie
przeprosił za zaistniał�  sytuacj� .

Radny Krzysztof � wiadek powiedział, � e dzi�  si�  nie dojdzie jak to si�  stało, natomiast
zaproponował, aby protokoły z sesji były umieszczane na stronie internetowej Powiatu
Wołomi� skiego.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zgodził si�  z propozycj�  radnego � wiadka.

Nast� pnie odbyło si�  głosowanie nad przyj� ciem protokołu. Za przyj� ciem protokołu głosowało
18 osób. Nikt nie był przeciw. Od głosu wstrzymało si�  5 osób.

Punkt 4. Sprawozdanie starosty z realizacji uchwał Zarz� du i Rady Powiatu.

/na sal�  weszła radna El� bieta Główka/

Starosta Konrad Rytel powiedział, � e uchwały podj� te na ostatniej sesji s�  w trakcie realizacji.
Uchwała 59 dotyczyła zatwierdzenia zmian w statucie ZOZ0-u. Zmiany zostały wprowadzone.
Tekst został ujednolicony i przekazany do realizacji. Uchwała Nr 60 – gdzie rada dokonała
zgody na por� czenie linii kredytowej. W wyniku tego został podpisany z bankiem prowadz� cym
rachunek dla szpitala. Uchwała Nr 61, któr�  została przyj� ta Strategia Rozwoju Powiatu
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Wołomi� skiego. W zwi� zku z tym został wyznaczony pracownik w Starostwie maj� cy
zajmowa	  si�  monitorowaniem i wdra� aniem rozwi� za� , które zostały przyj� te w wieloletnim
programie inwestycyjnym. Uchwał�  Nr 62 przyj� to Strategi�  Rozwi� zywania problemów
społecznych, która jest ju�  realizowana przez odpowiednie słu� by w starostwie. Uchwała Nr 63
dot. podj� cia decyzji o zaci� gni� ciu długoterminowej po� yczki na termomodernizacj�  budynku
byłego LO w Tłuszczu. W uchwale Nr 64, gdzie podj� to decyzje o zaci� gni� ciu po� yczki na
podł� czenie budynku starostwa przy ul. Warszawskiej, tam gdzie jest szykowana siedziba
Urz� du Pracy. Obie inwestycje s�  realizowane. Po� yczka została zaci� gni� ta w Wojewódzkim
Funduszu Ochrony � rodowiska. W uchwale Nr 65 równie�  podj� ta została decyzja
o zaci� gni� ciu po� yczki z Funduszu Ochrony � rodowiska na docieplenie Zespołu Szkół
Specjalnych w Wołominie. W uchwale Nr 66 podobna po� yczk�  na termomodernizacj�  i zmian�
ogrzewania w Zespole Szkół Specjalnych w Markach. W uchwale Nr 67, jak powiedział starosta,
ustalono, na jakiej zasadzie b� d�  udzielane dotacje szkołom i placówkom niepublicznym.
Starosta powiedział, � e wszystko to b� dzie realizowane w trakcie wydawania dotacji i ich
rozliczania. W poprzedniej uchwale w zwi� zku ze � rodkami, które wpłyn� ły dodatkowo do
bud� etu dokonano zmian w wieloletnim programie inwestycyjnym. Uchwała nr 69 dot. zmian
w bud� ecie.

Zarz� d w okresie mi� dzy sesjami zajmował si�  nast� puj� cymi sprawami: przyj� ł informacj�
o realizacji zada�  wykonania bud� etu za I półrocze. Ustalił te�  dodatki motywacyjne i funkcyjne
dla dyrektorów szkół. Zatwierdzono harmonogram dochodów i wydatków na 2003 rok. Przyj� to
uchwały dotycz� ce zmian w poszczególnych działach bud� etu powiatu. Starosta dodał, � e takie
zmiany dokonywane s�  na bie� � co w zale� no� ci od sytuacji - przesuni� cia dokonywane s�
w ró� nych działach. Zarz� d uchwalił równie�  harmonogram działania aptek na terenie powiatu.
Omawiał cennik usług gospodarstwa pomocniczego O� rodka Geodezji i Kartografii i ustalono
nowy, w wielu pozycjach mniejsze ceny za usługi geodezyjne. Równie�  w zwi� zku
z mo� liwo � ci�  otrzymania po� yczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony � rodowiska na
doposa� enie Stra� y Po� arnej. Upowa� niono Komendanta Pa� stwowej Stra� y Po� arnej do
podpisywania umów o dotacje, które mo� na otrzyma	  dla stra� y, na rozbudow�  stra� nicy jak
równie�  karosowania samochodu specjalistycznego, który wcze� niej udało si�  uzyska	 . Istotn�
rzecz�  na posiedzeniach Zarz� du była kwestia wynikaj� ca z konieczno� ci przej� cia zada�
wynikaj� cych ze zmiany ustawy Prawo Budowlane, jak równie�  ustawy Prawo Geodezyjne
i Kartograficzne. W wyniku tego s�  przejmowane systematycznie zadania od gmin, zadania,
które do tej pory gminy miały powierzone. Dotyczy to geodezji i budownictwa. Starosta dodał,� e do ko� ca roku, w obu wymienionych dziedzinach starostwo b� dzie samodzielnie realizowa	
zadania. Równie�  na kilku posiedzeniach Zarz� du były omawiane proponowane były
proponowane przez Komisj�  Statutowa zmiany do statutu. Równie�  w tej kwestii zarz� d
wypowiedział si�  i odpowiedział Komisji Statutowej. Aktualnie Zarz� d opracował now�  wersj�
Regulaminu Organizacyjnego i Schematu Organizacyjnego starostwa i przygotowywał materiały
b� d� ce tematem posiedzenia na dzisiejszej sesji.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski podzi� kował staro� cie za przedstawienie sprawozdania
i zapytał czy s�  do niego jakie�  pytania.

Radny Henryk Oleksiak zapytał czy starosta mógłby przybli� y	  spraw�  budowy zakładu
utylizacji odpadów komunalnych w Michałowie. Dodał, i�  wie, � e prace w tym kierunku
posuni� te s�  do� 	  daleko, ale dobrze by było, � eby starosta przybli� ył ten temat. Druga sprawa
dotyczy uzgodnienia z gmin�  Wołomin odno� nie przej� cia w administrowanie cz� � ci dróg
powiatowych i odwrotnie. Radny poprosił o przybli� enie tak� e tego tematu.

Starosta Konrad Rytel wyja� nił, � e gmina Michałów nie le� y na terenie Powiatu Wołomi� skiego.
Powszechnie przyj� ło si�  u� ywanie takiej nazwy. Starosta powiedział, � e Powiat Wołomi� ski
jako samorz� d nie jest w stanie ani nie jest przygotowany do tego, � eby wybudowa	  taki zakład,
ale jest on w programie strategii dla powiatu. Powiedział, � e chciałby, aby na terenie Powiatu
Wołomi� skiego powstał nowoczesny zakład, który przerobiłby odpady, które zalegaj�  na dzikich
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wysypiskach oraz ograniczyłby istniej� ce wysypiska. Nasza rada podj� ła uchwał�  o staranie si�
o takow�  ziemi�  na skraju poligonu wojskowego w obr� bie gminy Zielonka i praktycznie b� dzie
to bli� ej wsi Krupki w gminie Po� wi� tne ni�  Michałowa. Starosta powiedział, � e w latach 80,
w pobli� u wsi Michałów zlokalizowano składowisko dla popiołów paleniskowych
z nowobudowanej wówczas Ciepłowni Kaw� czyn. Nie zacz� ło ono funkcjonowa	 .
Ale wybudowano tam wiele obiektów i drogi dojazdowe, zaplecze, wagi. Do tego miały by	
składowane popioły. Starosta dodał, � e w tej chwili s�  takie technologie budowlane, � e popiół
jest poszukiwanym składnikiem materiałów budowlanych. Wojewoda Mazowiecki uwłaszczył
ciepłownie warszawskie i stał si�  prywatn�  własno� ci�  spółki Ciepłownie Warszawskie i powiat
nie ma do tego terenu � adnych praw. W wyniku procesu post� powania Wojewody
Mazowieckiego przy pewnym porozumieniu gminy, zarówno naszego powiatu jak i równie�
powiatu s� siedniego, w tym równie�  burmistrza gminy Halinów, popieraj� cego starania gminy
Zielonka o otrzymanie tego terenu, kiedy był sygnał od Wojewody Mazowieckiego, � e ten teren
mo� e przekaza	  gminie Zielonka, bo obszar le� y w granicach administracyjnych gminy starosta
równie�  poparł to stanowisko. Wówczas Wojewoda mazowiecki wydał decyzj� , która
upowa� nia do przekazania ze Skarbu Pa� stwa gminie Zielonka ponad 40 ha ziemi. Poniewa�
teren był na wpół tajny, grunty nie były zewidencjonowane, obecnie trwaj�  prace geodezyjne,
powstaje mapa i b� dzie zewidencjonowany. Jest to kwestia kilku dni, aby spisa	  akt notarialny.
Gmina Zielonka stanie si�  wówczas wła� cicielem tego terenu. To spowoduje, � e w zwi� zku
z zapisem w Planie Zagospodarowania Przestrzennego tej gminy mo� na tam lokalizowa	  zakład
komunalny. Powiedział, � e Rada Powiatu popiera tak�  inicjatyw� , � eby powstał tam zakład
nowoczesny, maksymalnie zabezpieczaj� cy w kwestii ochrony � rodowiska. Starosta powiedział,� e nie ma planów, aby tam inwestowa	 , ale b� dzie namawiał, aby powiat wzi� ł udział
w wieloletnim procesie inwestycyjnym, który by doprowadził do powstania tego zakładu.
Poniewa�  nie ma tego rodzaju zakładu ani w Warszawie ani w okolicach, a problem � mieci
istnieje. Starosta powiedział, � e znane mu s�  dyskusje na temat, jaka to b� dzie bomba
ekologiczna itp. Na razie jednak problem nie istnieje, poniewa�  nie ma jeszcze koncepcji jak ma
by	  zbudowany ten zakład. Obecnie trwa proces pozyskania ziemi. Je� eli ziemia b� dzie
przekazana gminie Zielonka, to ona b� dzie inwestorem i inicjatorem wszelkich przedsi� wzi� 	 .
Powiedział, � e na radzie poprzedniej kadencji został podj� ta uchwala o programie gospodarki
odpadami i jest to realizacja tego programu.

Co do wymiany dróg mi� dzy gmin�  Wołomin i Powiatem Wołomi� skim, to nie ma jeszcze na
ten temat przygotowanej konkretnej uchwały, ale starosta zwrócił si�  do kilku gmin z inicjatywy
Zarz� du Dróg Powiatowych o uporz� dkowanie przebiegu dróg powiatowych Starosta
powiedział, � e niektóre odcinki ulic miejskich nie maja charakteru powiatowego. S�  to
wewn� trzne ulice. Tu podał przykład ul. Sikorskiego, która jest pomi� dzy ul. 1 Maja,
a ul. W� sk� . Jego zdaniem ta ulica nie ma charakteru powiatowego, ale miejski. Natomiast
ul. Lipi� ska, która ko� czy si�  na ul. Sikorskiego, a zaczyna si�  na Armii Krajowej i jest drog�
przelotow�  przez cały Wołomin jak ul. Armii krajowej ma charakter powiatowy. W zwi� zku
z powy� szym starosta zwrócił si�  do gminy Wołomin o zamian�  tych dróg. Powiedział, � e jest
równie�  droga we wsi Grabie, która ko� czy si�  lasem, przechodzi przez wie�  i nie ma charakteru
powiatowego, dlatego nale� ałoby ja odda	  gminie. Starosta powiedział, � e odbyły si�  rozmowy
z władzami gminy Wołomin na temat współpracy przy modernizacji dróg, które s�  drogami
powiatowymi na terenie miasta Wołomin. Starosta zwrócił uwag�  na fakt, i�  został w tym roku
poprawiony przebieg i wygl� d ulicy Sikorskiego. Powiedział, � e trwaj�  prace na ul. Fieldorfa
i przy sprzyjaj� cej pogodzie ulica b� dzie cała wyasfaltowana od nowa. S�  zrobione nowe
chodniki, b� d�  wymienione kraw� � niki i zatoki parkingowe. Starosta powiedział, � e inwestycja
jest robiona przy współpracy i współudziale finansowym gminy Wołomin.

/na sal�  weszła radna Małgorzata Piotrowska/

/na sal�  wszedł radny Robert Perkowski/
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Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki powiedział, � e jest zdziwiony, i�  starosta przemilczał
konferencj�  na temat budowy portu lotniczego w Po� wi� tnem. Powiedział, � e radni otrzymali
zaproszenia na konferencj�  dopiero po jego interwencji. Dodał, � e było kilku radnych.
Powiedział równie� , � e pod starostwem były organizowane „Pola nadziei”, kierowane do
pracowników, a radni o tym nic nie wiedzieli. Powiedział, � e przedsi� wzi� ciu przy� wieca
zaszczytny cel i � e radni te�  powinni o tym wiedzie	 . Powiedział równie� , � e radni nadgorliwie
s�  informowani o konferencjach Ligi Polskich Rodzin. Powiedział, � e nie � yczy sobie tego
rodzaju informacji na tablicach informacyjnych starostwa oraz, � � da i oczekuje informacji
o wszystkich działaniach starostwa, zwłaszcza tak szczytnych jak „Pola nadziei”. Poprosił
równie�  o informacj�  na temat konferencji, kosztów zorganizowania, głównie cateringu.

Starosta Konrad Rytel powiedział, � e radni dostali informacje o konferencji oraz, � e
informowały równie�  o niej media. Poinformował, � e 29 listopada w Zespole Szkół
Ekonomicznych wspólnie z udziałem fachowców, projektantów, posłów, postanowiono
przedstawi	  propozycj� , która została zło� ona w Ministerstwie Infrastruktury i w Zespole
Mi � dzyresortowym ds. Lokalizacji Portu Lotniczego dla Warszawy. Powiedział, � e catering był
sponsorowany. Dodał równie� , � e najwi� cej o tej sprawie mo� na było dowiedzie	  si�  z mediów
ogólnokrajowych. Powiedział równie� , � e on nie jest informowany o pracy Zespołu
Mi � dzyresortowego czy te�  przez Ministra Infrastruktury wicepremiera, a wicepremier udziela
wywiadów i starosta dowiaduje si�  o dalszych losach sprawy wła� nie z mediów. Starosta
powiedział, � e uczestniczył w spotkaniu Komisji Sejmowej ds. Infrastruktury pod
przewodnictwem posła Janusza Piechoci� skiego, kiedy komisja wysłuchała sprawozdania
Wiceministra Piłata i szefa Urz� du Lotnictwa Cywilnego. Starosta powiedział, � e informacja
była bardzo lakoniczna. Powiedziano, � e komisja pracuje i nie wymieniano � adnej lokalizacji.
Obiecano, � e do ko� ca roku b� dzie wst� pne wskazanie dla wicepremiera Pola. Decyzja
ostateczna ma by	  prawdopodobnie podj� ta do połowy 2004 roku. Starosta dodał, � e
w kuluarach mówi si� , � e wła� ciwie s�  brane pod uwag�  dwie lokalizacje, w tym wołomi� ska.
Powiedział, � e doło� y wszelkich stara� , b� dzie wsz� dzie gdzie mo� na lobbowa	  oraz � e był na
spotkaniu w tej sprawie z wojewod� . Jest przygotowywane spotkanie z wicepremierem Polem.
Powiedział, � e z inicjatywy Wołomi� skiego Klubu Biznesu odbyło si�  w Business Center Club
spotkanie z wiceministrem Piłatem w tej sprawie. W spotkaniu tym starosta nie uczestniczył, ale
uczestniczyli w nim biznesmeni i oni z nim dyskutowali.

Co do „Pól nadziei” starosta powiedział, � e była to inicjatywa nie jego, ale osób, które
organizuj�  tego rodzaju akcje. Była propozycja � eby na skwerku posadzi	  cebulki � onkili, które
s�  symbolem pomocy ludziom nieuleczalnie chorym. Do tej inicjatywy starostwo przyst� piło
daj� c kawałek podwórka pod oknem. Na wiosn� , kiedy � onkile wyrosn�  starosta zaprosił do
ogl� dania. Dodał, � e jest to udział w ogólnokrajowej akcji, do której starostwo postanowiło
przyst� pi	 .

Radny Krzysztof Dami� cki powiedział, � e zatwierdzony został porz� dek obrad i prosi
przewodnicz� cego o trzymanie si�  tego porz� dku.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski przyznał racj�  radnemu i przeprosił, � e pozwolił na
dyskusj� .

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki powiedział, � e w kwestii wypowiedzi starosty, pod
apelem jest zapis „pracownicy Starostwa Powiatowego w Wołominie i starosta Konrad Rytel”.
Zapytał równie�  czy to firma „Falcon” sponsorowała ten catering. Po potwierdzeniu przez
starost� , radny powiedział, � e miałby pro� b�  na przyszło� 	  � eby firmy, która ma taki du� y udział
w rynku cateringu w powiecie m.in. obsługuje szpital i inne miejsca, albo � eby płaci	 , a je� li
starostwa na to nie sta	  � eby nie korzysta	 , bo budzi to w� tpliwo � ci i mo� e dochodzi	  do
pewnych nadu� y	 .

Zapytał równie�  o zabudow�  prze� witu przy budynku starostwa na ul. Pr� dzy� skiego.
Powiedział, � e wie, i�  ma si�  tam znajdowa	  cukiernia i punkt kserograficzny. Powiedział, � e
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bardziej po� � dany w tym miejscu byłoby biuro paszportowe, b� d
  te�  co innego, gdzie
znajdowałyby si�  pokoje dla urz� dników. Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zwrócił si�  do
starosty słowami, � e poniewa�  wypowied
  nie jest na temat prosi, aby ten nie odpowiadał. B� d�
na to interpelacje i zapytania.

Przewodnicz� cy zapytał czy s�  jeszcze pytania zwi� zane ze sprawozdaniem starosty. Poniewa�
nie było przeszedł do nast� pnego punktu.

Punkt 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w bud� ecie powiatu na 
rok 2003 oraz podj� cie uchwały oraz podj� cie uchwały.

Skarbnik Jadwiga Tomasiewicz powiedziała, � e od momentu przesłania do radnych materiałów
do dnia dzisiejszego wpłyn� ło jeszcze jedno porozumienie na doposa� enie samochodu
ga� niczego dla stra� y po� arnej. W zwi� zku z czym w § 1 zwi� ksza si�  dochody powiatu
o kwot�  jest 109 270, nanosimy poprawk�  110 870. W tym samym § dział 754 Bezpiecze� stwo
publiczne i ochrona p.po� . § 661 jest 5 ty�  nale� y nanie� 	  6600. W § 2 zwi� ksza si�  wydatki
powiatu o kwot�  354 360, a powinno by	  355 960. Analogicznie w dziale 754 w § 6060 jest
5 ty� , nale� y nanie� 	  6 600. Na stronie 2 na ko� cu paragrafu 2 ogółem zwi� ksza si�  wydatki
o kwot�  jest 229 270, powinno by	  230 870. Analogiczne zmiany dotycz�  zał� cznika
inwestycyjnego.

Zał� cznik nr 1 Wydatki inwestycyjne, zmiany w stosunku do materiałów, które otrzymali radni.
Po� . 21 Ł� czne nakłady szacunkowe, czyli kolumna 7. Było 109 000, b� dzie 110 600. Kolumna
8 poz. 21 było 109 000, b� dzie 110 600. Podsumowanie wyniesie 6 210 408.

Powiedziała, � e je� eli zostan�  uchwalone zmiany do WPI wł� cznie z tym zał� cznikiem to 2004
roku te�  trzeba b� dzie nanie� 	  zmiany odno� nie drogi Mi� se-Kury i Sulejów-Chrz� sne odno� nie
roku 2004 i 2005. Dodała, � e b� d�  to zmiany, które b� d�  wynikały z nast� pnej uchwały.

Nast� pnie odczytała uzasadnienie do uchwały wprowadzaj� c analogiczne poprawki.

Nast� pnie zostały przedstawione opinie poszczególnych komisji:

Przewodnicz� cy Komisji Finansowej Ryszard Walczak przedstawił pozytywn�  opini�  komisji.

Przewodnicz� cy Komisji Bezpiecze� stwa i Ochrony � rodowiska Tadeusz Wi� niewski
przedstawił pozytywn�  opini�  komisji.

Przewodnicz� ca Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej Hanna Wujkowska przedstawiła
pozytywn�  opini�  komisji.

Przewodnicz� cy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Krzysztof � wiadek przedstawił
pozytywn�  opini�  komisji.

Przewodnicz� cy Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej Romuald Krzysztof
Kalinowski przedstawił pozytywn�  opini�  komisji.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski otworzył dyskusj� .

Radna Małgorzata Piotrowska zapytała o pokrycie deficytu bud� etowego czy jest to kwota
120 ty� . przedstawiona w uchwale.

Skarbnik Jadwiga Tomasiewicz potwierdziła, a przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski powiedział,� e w uzasadnieniu jest bł� d i nale� y go poprawi	 .

Nast� pnie radna Małgorzata Piotrowska zapytała, z czego wynika konieczno� 	  adaptacji
pomieszcze�  na gabinety profilaktyczne.

Skarbnik Jadwiga Tomasiewicz wyja� niła, � e jest to subwencja rozdzielona równo dla
wyznaczonych jednostek. Dodała, � e s� dzi, i�  jest to program ogólnopolski.
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Nast� pnie przyst� piono do głosowania nad uchwał�  z poprawkami.

Za było 26 głosów, przeciw nie było, nikt nie wstrzymał si�  od głosowania. Na sali nie było
2 osób.

Punkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletnim 
Programie Inwestycyjnym oraz podjecie uchwały.

Skarbnik Jadwiga Tomasiewicz powiedziała, � e na komisjach omawiany był projekt uchwały
w sprawie zmian w WPI. Tu�  przed sesj�  radni otrzymali nowy projekt uchwały i zał� cznik.
Poprosiła o odpi� cie z materiałów, które radni otrzymali na sesj�  zał� cznika nr 1 i zało� e�  i do
tego co zostało dopi� 	  zał� cznik i projekt uchwały, który został dostarczony tu�  przed sesj� .
Wytłumaczyła, � e zmiany wprowadzone przed dniem wczorajszym wynikały z nast� puj� cych
pozycji: zwi� kszenie nakładów na zakup samochodu ga� niczego 6 600 zł. 
 ródło zwi� kszenia
podpisane porozumienie z gmin�  Po� wi� tne 5 ty� . i z gmin�  Jadów 1600. Zwi� kszenie nakładów
na wykonanie termomodernizacji Zespołu Szkół w Wołominie o 70 ty� . zł. – 
 ródło zwi� kszenia:
zmniejszenie nakładów na zadanie Termomodernizacja Zespołu Szkół w Zielonce o 20 ty� . oraz
uzyskana promesa na po� yczk�  w Wojewódzkim Funduszu Ochrony � rodowiska i Gospodarki
Wodnej. Je� li chodzi o zmniejszenie nakładów na Zespół Szkół w Zielonce wywołane to jest
przeprowadzanymi przetargami. W zadaniu nr 25 wyodr� bnia si�  � rodki w wysoko� ci 89 250 zł
z przeznaczeniem na zadanie realizowane przez starostwo. Wprowadza si�  nowe zadanie
inwestycyjne pod nazwa Zakupy inwestycyjne Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego
i okre� la si�  nakłady w wysoko� ci 4 ty� . zł. – 
 ródło finansowania dotacja z Mazowieckiego
Urz� du Wojewódzkiego. Wprowadza si�  nowe zadanie Zakup koparko-ładowarki dla Zarz� du
Dróg Powiatowych oraz ustala si�  nakłady w wysoko� ci 26 840 zł. Powiedziała, � e to były
zmiany, które dotycz�  2003 r.

Natomiast, je� li chodzi o przyszły rok zwi� ksza si�  planowane nakłady na rozbudow�  stra� nicy
o kwot�  145 ty� . Porównuj� c obowi� zuj� ce WPI z dzisiejszym projektem nakłady były
w wysoko� ci 400 ty� . Powiedziała, � e jest wst� pna decyzja o kwotach dotacji na przyszły rok
i dotacja na rozbudow�  stra� nicy na rok przyszły wynosi 545 tys. czyli o 145 tys. wi� cej.

Powiedziała, � e w dniu wczorajszym w wyniku rozmów w Agencji Restrukturyzacji przy
omawianiu wniosków SAPARD-u pojawiła si�  konieczno� 	  znowelizowania planu
inwestycyjnego powiatu. Budowa drogi Sulejów-Wujówka-Strachówka oraz Mi� se-Kury-
Sulejów to s�  dwie drogi, w sprawie których zło� ono wnioski do Sapardu. S�  w WPI
w wysoko� ci wy� szej ni�  nakłady, które mog�  by	  finansowane przy udziale SAPARD-u. Poza
tym, gdy ju�  pó
 niej po wprowadzeniu tego WPI robiono kosztorysy, okazało si� , � e było to
uj� te troch�  wi� cej. Poza tym SAPARD inaczej sobie � yczy rozbicia dofinansowania w dwóch
latach. St� d te�  na sesji pojawił si�  zał� cznik, który b� dzie jako nr 2 i b� dzie słu� ył tylko
i wył � cznie do tych dwóch programów. Ustalone s�  tam ju�  nakłady wynikaj� ce z kosztorysu
inwestorskiego. Ustalony jest podział � rodków. Kwoty z tego zał� cznika musz�  by	  identycznie
przepisane do zał� cznika nr 1. Informacja ta dotarła do starostwa dopiero poprzedniego
wieczora, wła� ciwie po godzinach pracy, dlatego radni nie otrzymali pełnego tekstu. Jednak� e
niepodj� cie uchwały w tym trybie spowoduje, � e SAPARD nam odmówi. Pojawiaj�  si�
oszcz� dno� ci, poniewa�  w sumie w 2004 roku nakłady na drogi byłyby ni� sze o 105 000 zł,
a w roku 2005 o 125 000 zł.. Te ni� sze � rodki nie s�  nigdzie przyporz� dkowane, całe nakłady s�
zmniejszone.

Starosta Konrad Rytel uzupełniaj� c wypowied
  pani skarbnik powiedział, � e mo� na si�
spodziewa	 , � e w wyniku ogłoszonego przetargu na wykonanie robót mog�  pojawi	  si�  jeszcze
inne kwoty. Trzeba si�  przyzwyczai	  do tego, � e ci, którzy daj�  pieni� dze stawiaj�  za ka� dym
razem warunki. Dosłownie wczoraj przyszła informacja, � e trzeba w ci� gu siedmiu dni
odpowiedzie	 . Ten ekspresowy tryb jest wła� nie tym podyktowany. Sesja w ci� gu 7 dni
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zawołana nie b� dzie i dlatego podj� to tak�  decyzj� , czy rada zechce zaakceptowa	  takie � � danie,
które przyszło z zewn� trz. Nie jest wykluczone, � e po ogłoszeniu przetargu na wykonawstwo
tych odcinków mog�  te kwoty ulec zmianie. Mo� e si�  okaza	 , � e jeszcze raz trzeba b� dzie
podj� 	  uchwał�  o wprowadzeniu zmian do WPI, do tej tabelki i jeszcze inne kwoty b� d�
wynikiem przetargu.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poprosił o przedstawienie opinii komisji.

Przewodnicz� cy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Krzysztof � wiadek przedstawił
jednogło� n�  pozytywn�  opini�  komisji. Oczywi� cie nie brano pod uwag�  zmiany ostatniej, ale
jest ona oczywista i, zdaniem radnego, gdyby została przedstawiona na komisji uzyskałaby
akceptacj� .

Przewodnicz� cy Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej Romuald Krzysztof
Kalinowski przedstawił pozytywn�  opini�  komisji. W kwestii zgłoszonej poprawki radny dodał,� e ka� dy, kto zajmuje si�  inwestycjami zdaje sobie spraw�  z tego, � e kwoty nie s�  stałe od
pocz� tku do ko� ca inwestycji.

Przewodnicz� ca Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej Hanna Wujkowska przedstawiła
pozytywn�  opini�  komisji.

Przewodnicz� cy Komisji Finansowej Ryszard Walczak przedstawił pozytywn�  opini�  komisji.

Przewodnicz� cy Komisji Bezpiecze� stwa i Ochrony � rodowiska Tadeusz Wi� niewski
przedstawił pozytywn�  opini�  komisji.

Nast� pnie przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski otworzył dyskusj� .

Radna Henryka Piwowar wypowiedziała si�  w kwestii innych dróg powiatowych na terenie
miasta Wołomin. W zał� czniku nr 2, poniewa�  rada ma głosowa	  odno� nie § 3 i punktu 2
- zało� enia do wieloletniego programu inwestycyjnego na lata 2003-2006 otrzymuj�  brzmienie
zgodnie z zał� cznikiem nr 2 do niniejszej uchwały. Radna zaproponowała, aby w zał� czniku nr 2
w punkcie 11 wstawi	  poprawk�  i podda	  j�  pod głosowanie. Na ko� cu punktu „Zadanie Nr 11
modernizacja ul. Fieldorfa w Wołominie, planowane zadanie obejmuj� ce remont istniej� cej
nawierzchni, realizacja w latach 2003-2005, szacowane nakłady do kwoty 400 000 zł.” doda	
oraz inne ulice powiatowe w gminie Wołomin i, w nawiasie „zgodnie z przyszłym
porozumieniem z gmin�  Wołomin”. To jeszcze nie było przegłosowane, nie było podj� tej
uchwały, wi� c nie jest takie proste napisa	  t�  popraw� , ale mo� e wspólnie ustalimy jak, � eby nie
zamkn� 	  wieloletniego programu inwestycyjnego bez ulic powiatowych w Wołominie. Je� li tu
ich nie wstawimy, to radna nie widzi innego miejsca, chyba, � e kto�  znalazłby inne rozwi� zanie.

Starosta Konrad Rytel przypomniał, � e Wieloletni Program Inwestycyjny rada przyj� ła podczas
VIII sesji i ustalono pewne zadania do wykonania. Ustalenie na najbli� szy rok zada� , które
realizowane b� d�  w Wołominie jest jeszcze przed rad�  i wprowadzenie do programu nic nie
zmieni. Dodanie do ul. Fieldorfa „plus inne drogi” bez wprowadzenia kwot, bez ustalenia, kto,
komu i ile, bez okre� lenia 
 ródeł finansowania niczego nie zmienia. Kwota została okre� lona
stricte w porozumieniu z gmin�  Wołomin na budow�  ul. Fieldorfa. Jak zostanie uzgodniony
z gmina Wołomin program wieloletni realizacji wspólnych przedsi� wzi� 	  na ulicach
powiatowych w mie� cie Wołomin, to na pewno radzie zostanie to przedło� one i b� dzie mo� na
podj� 	  stosowne uchwały. Tak samo z ka� d�  gmin� .

Radny Grzegorz Grabowski powiedział, � e nie jest dla niego jasna zmiana odno� nie
zał� czników. Natomiast w tabeli „SAPARD-owskiej” przy liczbie porz� dkowej 7 podane s�
nakłady na 4 lata i wynosz�  87 000, 713 000, 718 000 i 500 000 grub�  czcionk� . Je� li si�  je
zsumuje powinno si�  uzyska	  warto� 	 , która b� dzie w kolumnie warto� 	  ko� cowa. Powiedział,� e w zał� czniku WPI ł� czne nakłady szacunkowe, czyli droga Sulejów-Wujówka-Strachówka
kosztuje 4 100. Jest to rozbite na 5 lat. Natomiast w 23 tabeli droga wychodzi ok. 2 milionów.
Powiedział, � e podejmuj� c uchwał�  o WP oraz o 10 milionowej po� yczce 2 miliony s�  kwesti�
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zasadnicz� . W zwi� zku, z czym nale� y zmieni	  warto� 	  kosztorysow�  w tabeli
SAPARD-owskiej. Radnemu wydało si�  niejasne, jaka ona powinna by	 .

Starosta Konrad Rytel wytłumaczył, � e szacunkowa warto� 	  nie mo� e by	  dokładna, bo bior� c
pod uwag�  jak� kolwiek inwestycj�  wiadomo, � e w miar�  budowy warto� 	  si�  zmienia.

Radny Grzegorz Grabowski powiedział, � e podj� to decyzj�  o WPI i o po� yczce, która miała
powodowa	 , � e WPI b� dzie realizowane. S� dził, � e podejmuj� c po� yczk�  w wysoko� ci
10 milionów tam b� d�  zabezpieczone � rodki. Powiedział, ze jego zdaniem powinno si�  wszystko
zamyka	  w dokumencie.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski powiedział, � e w zał� czniku si�  nic nie zmienia. Natomiast,
je� li chodzi o kwoty to s�  one zmienne ze wzgl� du na upływ czasu, informacje, przetargi,
rozstrzygni� cia itd.

Radny Edward Olszowy powiedział, � e starosta cz� � ciowo udzielił odpowiedzi. oraz � e WPI jest
planem dynamicznym zmieniaj� cym si�  na podstawie uzgodnie�  z gminami. Powiedział, � e
szczególnie zale� y mu na gminie Wołomin, która została potraktowana w WPI po macoszemu.
Dodał, � e sytuacja wygl� da tak po cz� � ci te�  z winy gminy, która zbyt pó
 no przygotowała
porozumienie w zakresie współfinansowania inwestycji i remontów. Niemniej taka propozycja
istnieje. Radny wyraził nadziej� , � e w wyniku pozyskiwanych � rodków, z ró� nic mi� dzy
kosztorysem inwestorskim, a przetargiem z przedakcesyjnych � rodków b� d
  te�  poakcesyjnych� rodków ten plan ulegnie modyfikacji i gmina Wołomin nie zostanie w ten sam sposób
potraktowana.

Radny Krzysztof Dami� cki powiedział, � e wie, i�  Wołomin jest siedziba władz powiatu i trzeba
o niego dba	 , ale gdyby to rozwa� y	  Zielonka ma 4 km dróg powiatowych i tutaj si�  nie
dopominamy o jakie�  specjalne traktowanie, a Marki tylko 2 km dróg powiatowych.

Radna Henryka Piwowar powiedziała, � e chciałaby, aby był ten zapis, aby jak odbywa si�
głosowanie na WPI, � eby znalazła si�  tam poprawka. Powiedziała, � e s� dzi, i�  je� li co �  znajdzie
si�  w WPI łatwiej b� dzie to egzekwowa	 . Poprosiła o zapis w zał� czniku nr 2.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poprosił o sprecyzowanie poprawki.

Starosta Konrad Rytel powiedział, � e w zasadzie w ka� dej pozycji gdzie jest napisane
np. dotyczy drogi w gminie Tłuszcz trzeba by było napisa	  i inne w gminie Tłuszcz itp.
Powiedział, � e nie o to chodzi. WPI dotyczy wył� cznie inwestycji. Je� eli np. b� dzie trzeba co�
zrobi	  na ul. Armii Krajowej w Wołominie – drodze powiatowej i nie b� dzie to inwestycj�  tylko
modernizacj�  to nie musi by	  w WPI, gdy�  b� dzie robione jako bie� � ce utrzymanie. Powiedział,� e je� eli z gmin�  Wołomin ustali si�  przebudow�  Al. Armii Krajowej, now�  kanalizacj� ,
deszczowa i inne urz� dzenia, które b� d�  powodowały inwestowanie, powi� kszanie warto� ci tej
drogi to wówczas taki tytuł pojawi si�  w WPI.

Radna Henryka Piwowar powiedziała, � eby j�  przekona	 , � e skrzy� owania sygnalizacji � wietlnej
nie s�  inwestycj� , a wła� nie remontem oraz, � e jest w posiadaniu porozumienia inwestycji
i remontów dróg powiatowych w latach 2004-2007 w przypadku podpisania porozumie�
pomi� dzy powiatem, a gmin�  Wołomin. Powiedziała, � e jest to brane pod uwag�  w przypadku
zapisania przynajmniej sygnalizacji � wietlnych na odpowiednich ulicach, które b� d�  potrzebne
do przyszłej realizacji i remontów.

Radny Edward Olszowy powiedział, ze prawd�  jest, ze taka propozycja istnieje. Natomiast
z przykro� ci�  stwierdził, ze t�  propozycj�  przyniósł on w dniu dzisiejszym. Trzeba j�  było
przynie� 	  chocia� by na komisj� . Ona b� dzie przedmiotem dyskusji, negocjacji pomi� dzy
starostwem i gmin�  i gmina mocno si�  nie upiera, bo zdaje sobie spraw�  z konsekwencji, bo za
pó
 no zostało to porozumienie przekazane. Natomiast cz� � 	  tego mo� e by	  realizowana
w ramach remontu. Wyraził nadziej� , � e po dyskusjach, po wprowadzeniu na komisj�  cz� � 	
zostanie wprowadzona. Natomiast dzisiaj nie jest za tym aby nad tym dyskutowa	 . Natomiast do
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propozycji, które zostały tutaj wprowadzone ze wzgl� du na program SAPAR-du odnosi si�
pozytywnie, bo nie ma co blokowa	 . Dodał, ze to otwiera mo� liwo � ci przed innymi
inwestycjami.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zwrócił si�  do radnej Piwowar z pytaniem czy poprawka
przez ni�  wniesiona ma by	  głosowana.

Radna Henryka Piwowar podtrzymała poprawk� .

Nast� pnie odbyło si�  głosowanie nad poprawk�  wniesion�  przez radn�  Piwowar polegaj� c�  na
tym, � e w punkcie 11 zał� cznik nr 2 miał nast� puj� ce brzmienie: Modernizacja ul. Fieldorfa
w Wołominie oraz innych ulic powiatowych w Wołominie.

Za przyj� ciem poprawki było 4 osoby, przeciw – 12, 11 osób wstrzymało si �  od głosowania.
Poprawka została odrzucona.

Pó
 niej odbyło si�  głosowanie nad przyj� ciem uchwały.

Za było 26 osób, przeciw nie było, 1 osoba wstrzymała si�  od głosowania.

Uchwała została podj� ta.

Punkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaci� gni� cia po� yczki 
długoterminowej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony � rodowiska i Gospodarki 
Wodnej przeznaczonej na sfinansowanie zadania Ocieplenie sali gimnastycznej 
w Zespole Szkół w Tłuszczu - docieplenie dachu sali gimnastycznej oraz wymiana 
stolarki okiennej na PCV oraz podj� cie uchwały.

Skarbnik Jadwiga Tomasiewicz powiedziała, � e w zwi� zku z otrzyman�  promesa nr 43/03
OAP z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony � rodowiska i Gospodarki Wodnej
w Warszawie Zarz� d Powiatu zwraca si�  do rady o wyra� enie zgody na zaci� gni� cie
długoterminowej po� yczki w funduszu do kwoty 70 ty� . zł. Po� yczka zostanie
przeznaczona na sfinansowanie przedsi� wzi� cia pod nazw�  Ocieplenie sali gimnastycznej
w Zespole Szkół w Tłuszczu, docieplenie dachu sali gimnastycznej oraz wymiana stolarki
okiennej na PCV. Po� yczka sfinansuje ok. 75 % przewidywanych kosztów zadania.
Udział własny ok. 30 ty� . zł. zostanie sfinansowany ze � rodków własnych powiatu
– pozycja bud� etu 801 30 paragraf 4 270. Oprocentowanie po� yczki wyniesie około
6,7 % w stosunku rocznym. Minimalne oprocentowanie po� yczki w tej chwili wynosi
około 3 % w stosunku rocznym. Spadły stopy procentowe tak� e oprocentowanie jest
coraz ni� sze. Po� yczka ta jest cz� � ciowo umarzalna. Obecne zasady mówi�  o 30 %
umorzeniu po� yczki dla powiatów.

Nast� pnie przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poprosił o opinie komisji.

Przewodnicz� cy Komisji Finansowej Ryszard Walczak powiedział, � e komisja pozytywnie
zaopiniowała uchwał� .

Przewodnicz� cy Komisji Bezpiecze� stwa i Ochrony � rodowiska Tadeusz Wi� niewski
powiedział, � e komisja pozytywnie zaopiniowała uchwał� . Jednogło� nie.

Wiceprzewodnicz� cy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Robert Perkowski
powiedział, � e komisja równie�  pozytywnie jednogło� nie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodnicz� cy Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej Romuald Krzysztof
Kalinowski wyraził pozytywn�  opini�  komisji.

Przewodnicz� ca Komisji Zdrowia Hanna Wujkowska przedstawiła pozytywn�  opini�  komisji.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski otworzył dyskusj� . Nikt nie zabrał głosu.

Przyst� piono do głosowania nad uchwał� .
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Za było 26 osób. Nikt nie był przeciw i nikt nie wstrzymał si�  od głosowania.

Punkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaci� gni� cia po� yczki 
długoterminowej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony � rodowiska i Gospodarki 
Wodnej przeznaczonej na sfinansowanie zadania Termomodernizacji 
budynków szkolnych i kontynuacja termomodernizacji Zespołu Szkół 
w Zielonce oraz Zespołu Szkół w Wołominie - wymiana stolarki okiennej 
i docieplenie budynków szkolnych w Zielonce i w Wołominie oraz podj� cie uchwały.

Skarbnik Jadwiga Tomasiewicz powiedziała, � e w zwi� zku z otrzyman�  promes�  nr 443/03
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony � rodowiska i Gospodarki Wodnej Zarz� d Powiatu zwraca
si�  do rady o wyra� enie zgody na zaci� gni� cie długoterminowej po� yczki w funduszu do kwoty
50 ty� . zł. Po� yczka zostanie przeznaczona na sfinansowanie przedsi� wzi� cia pod nazw�
Termomodernizacja budynków szkolnych, kontynuacja termomodernizacji Zespołu Szkół
w Zielonce oraz Zespołu Szkół w Wołominie, wymiana stolarki okiennej i docieplenie
budynków szkolnych w Zielonce i w Wołominie. Zadanie to realizowane jest pocz� wszy od roku
2001. Po� yczka sfinansuje około 70 % przewidywanych kosztów etapu zadania. Udział własny
ok. 21 500 zostanie sfinansowany ze � rodków własnych poz. bud� etu 801 801 30 paragraf 6050.
Oprocentowanie po� yczki wyniesie około 3 % w stosunku rocznym. Po� yczka jest cz� � ciowo
umarzalna.

Nast� pnie przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poprosił o opinie komisji.

Przewodnicz� cy Komisji Finansowej Ryszard Walczak powiedział, � e komisja pozytywnie
zaopiniowała uchwał� .

Przewodnicz� cy Komisji Bezpiecze� stwa i Ochrony � rodowiska Tadeusz Wi� niewski
powiedział, � e komisja jednogło� nie zaopiniowała pozytywnie uchwał� .

Wiceprzewodnicz� cy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Robert Perkowski
powiedział, � e komisja równie�  pozytywnie jednogło� nie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodnicz� cy Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej Romuald Krzysztof
Kalinowski wyraził pozytywn�  opini�  komisji.

Przewodnicz� ca Komisji Zdrowia Hanna Wujkowska przedstawiła pozytywn�  opini�  komisji.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski otworzył dyskusj� . Nikt nie zabrał głosu.

Nast� pnie przyst� piono do głosowania nad przyj� ciem uchwały.

Za było 27 osób. Przeciw nie było i nikt nie wstrzymał si�  głosowania.

Punkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zarezerwowania  rodków 
w bud� ecie Powiatu na 2004 r. na remont pomieszcze�  Zespołu Szkół Specjalnych 
w Ostrówku oraz podj� cie uchwały.

Skarbnik Jadwiga Tomasiewicz powiedziała, � e niniejsza uchwała intencyjna jest
obligatoryjnym zał� cznikiem do wniosku składanego o współfinansowanie zadania przez
Program Aktywizacji Obszarów Wiejskich. Zgodnie z p. 10 Zasad ubiegania si�  o dotacje
wnioskodawca jest obowi� zany do udokumentowania posiadanych lub przyrzeczonych
funduszy, które ł� cznie z dotacj�  z POW musz�  stanowi	  100% wydatków przewidzianych na
zrealizowanie zadania. Wszystkie fundusze zgromadzone lub przewidziane do uzyskania na
dofinansowanie zadania powinny by	  potwierdzone w formie pisemnych umów, uchwał,
zobowi� za� . Wnioski zbiera Wojewódzkie Biuro Wdra� ania programu. Biuro dokona
weryfikacji wniosków pod wzgl� dem formalnym. Pozytywne zweryfikowane wnioski
przekazane zostan�  do ocen Regionalnego Komitetu. Wnioski zakwalifikowane przez komisj�
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do otrzymania dotacji z POW b� d�  podstaw�  do zawarcia umowy o finansowanie zadania
miedzy Marszałkiem Województwa, a Powiatem. Stad pojawia si�  uchwała. Natomiast program
aktywizacji obszarów wiejskich dofinansowuje budow�  i remonty szkół na terenach wiejskich.
Powiedziała, ze Powiat posiada tak�  szkoł�  w Ostrówku. Jest to specjalna szkoła dla dziewcz� t
z upo� ledzeniem umysłowym. Znajduje si�  ona przy zakonie, przy Specjalnym O� rodku Szkolno
- Wychowawczym w Ostrówku. W ramach tego zadania dokonany był remont instalacji.
Wymiana grzejników � eliwnych, wymiana poszczególnych odcinków instalacji centralnego
ogrzewania, remonty łazienki z całkowit�  wymian�  wyposa� enia, adaptacja jednego
pomieszczenia na kuchnie do celów dydaktycznych. Szkoła posiada klas�  � ycia st� d kuchnia jest
tam niezb� dna. Remont czterech sal lekcyjnych i holu oraz wymiana starych opraw
elektrycznych.

Nast� pnie przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poprosił o opinie komisji.

Przewodnicz� cy Komisji Finansowej Ryszard Walczak powiedział, � e komisja pozytywnie
zaopiniowała uchwał� .

Przewodnicz� cy Komisji Bezpiecze� stwa i Ochrony � rodowiska Tadeusz Wi� niewski
powiedział, � e komisja pozytywnie zaopiniowała uchwał� . Jednogło� nie.

Wiceprzewodnicz� cy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Robert Perkowski
powiedział, � e komisja równie�  pozytywnie jednogło� nie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodnicz� cy Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej Romuald Krzysztof
Kalinowski wyraził pozytywn�  opini�  komisji.

Przewodnicz� ca Komisji Zdrowia Hanna Wujkowska przedstawiła pozytywn�  opini�  komisji.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski otworzył dyskusj� . Nikt nie zabrał głosu.

Nast� pnie przyst� piono do głosowania nad przyj� ciem uchwały.

Za było 26 osób, przeciw nie było i nikt nie wstrzymał si�  od głosu.

Punkt 10 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmu lokali 
stanowi� cych własno �  Powiatu Wołomi� skiego oraz podj� cie uchwały.

Skarbnik Jadwiga Tomasiewicz przedstawiła uzasadnienie do uchwały stanowi� ce jej integraln�
cz� � 	  (patrz uchwała).

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski porosił o opini�  komisji.

Przewodnicz� cy Komisji Finansowej Ryszard Walczak powiedział, � e komisja nie wyraziła
opinii poniewa�  widzi potrzeb�  zmiany § 2 punktu 1 dotycz� cego dochodu na jedn�  osob�
z sugesti�  jego zwi� kszenia. Ta suma powinna by	  wi� ksza.

Przewodnicz� cy Komisji Bezpiecze� stwa Tadeusz Wi� niewski powiedział, � e komisja
pozytywnie zaopiniowała uchwał� . Głosami 7 za, 2 osoby si�  wstrzymały.

Wiceprzewodnicz� cy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Robert Perkowski
powiedział, � e komisja nie zaj� ła stanowiska odsyłaj� c uchwał�  do zarz� du w celu jej
modyfikacji odno� nie kryteriów finansowych – dochodowych.

Przewodnicz� ca Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej Hanna Wujkowska powiedziała, � e
komisja jednogło� nie poparła projekt uchwały.

Przewodnicz� cy Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej Romuald Krzysztof
Kalinowski powiedział, � e komisja równie�  pozytywnie zaopiniowała uchwał� .

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski otworzył dyskusj� .

Radny Ryszard Walczak zapytała, czy zarz� d rozwa� ał nad propozycj�  komisji (finansowej).
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Starosta Konrad Rytel potwierdził, � e zarz� d rozpatrywał wszystkie sugestie komisji, poniewa�
przedstawiono propozycj� , by kryterium dochodowe było zgodne z § 2 punkt 1 „na jednego
członka gospodarstwa w dniu zło� enia wniosku nie przekraczało minimalnego wynagrodzenia za
prac� .” Komisja finansowe stwierdziła, � e jest to za niskie, � e trzeba da	  mo� liwo � 	  tak� e tym,
którzy wi� cej zarabiaj�  ni�  minimalne wynagrodzenie. Zarz� d po dyskusji uznał, � e jest to jedno
z kryteriów a mieszkania te maj�  by	  po cz� � ci mieszkaniami socjalnymi. Je� li kto �  zarabia
wi� cej to mo� e sobie wynajmowa	  mieszkanie. Dzieje si�  tak, � e w tych lokalach mieszkaj�  ju�
nie tylko pracownicy o� wiaty. Kwesti�  przyszło� ci jest, kto kiedy�  w przyszło� ci b� dzie je
zamieszkiwał. Zarz� d przyj� ł, � e minimalnym kryterium jest � rednia płaca, dochód na członka
rodziny wynosz� cy minimum wynagrodzenia za prac�  i wynosi to 800 zł.

Radny Ireneusz Ma� lany powiedział, � e Komisja Finansowa miała w dyskusji olbrzymie
w� tpliwo � ci w kwestii tworzenia uchwały o zasadach wynajmu lokali mieszkalnych podobnie do
uchwał gminnych. W gminie istnieje ustawowy obowi� zek zaspakajania potrzeb
mieszkaniowych mieszka� ców. Lokale powiatowe maja inny charakter. St� d propozycja, by
z § 2 usun� 	  warunek dochodowy. Radny uzasadnił to mówi� c, � e mieszkania te nie s�  dla
najbiedniejszych mieszka� ców, ale, np. dla dyrektora powołanego dla jakiej�  jednostki, który do
niej doje� d� a. Uzasadnione jest, by zarz� d mógł wówczas mu to mieszkanie na jaki�  okres
przyzna	 . Poprawka ta nie zamkn� łaby drogi Zarz� dowi Powiatu swobodnego wyboru najemcy
mieszkania. Inn�  kwesti� , któr�  poruszył radny był § 8. W punkcie 1 zapisane jest, � e stawka
czynszu za 1 m2 jest okre� lana przez zarz� d, natomiast w punkcie 2 jest mowa o tym, � e przy
ustalaniu stawek czynszu zarz� d stosuje stawki uchwalane przez wła� ciwy organ gminy.
Zdaniem radnego decyzja dotycz� ca wysoko� ci stawek czynszu powinna by	  w gestii Zarz� du
Powiatu.

Radny Robert Perkowski powiedział, � e Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa nie
chodziło o to, � e kryterium jest zbyt małe, ale, � e jest jedno dla wszystkich i nie uwzgl� dnia
np. tego, � e jest pi� cioosobowa rodzina, z czego m� �  pracuje i zarabia 4.000 zł. i on si�  mie� ci
w tym kryterium, ale b� dzie samotny nauczyciel zarabiaj� cy 900 zł. nie zmie� ci si� . Kryterium
powinno by	  bardziej zró� nicowane.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki powiedział, � e popiera wniosek Komisji Finansowej oraz
swoich przedmówców. Zapytał, jak w takim wypadku traktowa	  policjantów, młodych, po
szkoleniu. Je� li zarabiaj�  oni 900 - 1 000 zł., to maja na wolnym rynku wynaj� 	  mieszkanie za
800 - 900 zł. w Wołominie. Radny zapytał, czy nie powinno mu si�  przyzna	  mieszkania
18-mertowego lub 26-metrowego, czy im si�  to nie nale� y? Powiedział, � e nale� ałoby wykre� li 	
ten ust� p wspomnianego paragrafu, gdy�  dochodzi	  b� dzie do sytuacji, � e emerytowany
nauczyciel lub policjant b� dzie musiał wynaj� 	  na wolnym rynku mieszkanie z 800 zł. zapłaci	
800 zł. za mieszkanie. Aczkolwiek mo� e by	  taki problem, � e mo� e dochodzi	  do nadu� y	 , � e
w tych lokalach zamieszkuj�  nie emerytowani nauczyciele, ani czynni zawodowo, policjanci czy
stra� nicy. Ale je� li b� d�  tam mieszkali ludzie o zawodzie po� ytecznym dla społecze� stwa,
policjanci, stra� nicy, stra� acy, nauczyciele, nie mo� na dopu� ci	  do tego, by znalazł si�
w uchwale wymóg dochodowy.

Radna Hanna Wujkowska poprosiła starost�  o przybli� enie, kto obecnie zamieszkuje te
mieszkania. Mieszkania te s�  zaj� te, zasiedziane przez osoby przez kilkana� cie lub kilkadziesi� t
lat, w przewa� aj� cej cz� � ci s�  to nauczyciele.

Wicestarosta Grzegorz Dudzik powiedział, � e radny Czajewicz-Nowacki przedstawił ju�  cały
katalog osób, które zamieszkuj�  te lokale. W przewa� aj� cej cz� � ci s�  to nauczyciele
i pracownicy administracji lub byli nauczyciele i byli pracownicy administracji. Prócz tego
stra� acy, policjanci, pracownicy socjalni zale� nie od instytucji.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poprosił radnego Ma� lanego o doprecyzowanie propozycji
poprawek.
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Radny Ireneusz Ma� lany zaproponował wykre� lenie z § 2 1 i 2 punktu. Dodał te� , � e na komisji
dostrze� ono nielogiczno� 	  w § 3 punktu 1 i 2. w punkcie 1 nale� y po słowa „jednostkom
organizacyjn�  powiatu, z zastrze� eniem ust� pu 2.” wtedy robi si�  logiczne punkt 1 i 2 w § 3.
W § 8 proponuje wykre� li 	  punkt 2. W § 3 dopisa	  po słowach „powiatu” „z zastrze� eniem
ust� pu 2”.

Radna Henryka Piwowar zaproponowała, aby uchwał�  t�  skierowa	  do prac komisji. Dodała te� ,� e je� li mamy mieszkania, to musimy mie	  pieni� dze na ich remonty i powinno si�  gruntownie
przeanalizowa	  gospodark�  tymi lokalami, co, je� li mo� na jakie�  zaadaptowa	  np. na klub
młodzie� owy lub na powi� kszenie małego mieszkania o� wiatowego. Mo� na tez rozwa� y	 , czy
nie mo� na niektórych mieszka�  sprywatyzowa	 , by niektórzy sami je remontowali, ju�  swoje.
Ale tylko cz� � 	 , niektóre powinno si�  zostawi	 .

Radny Henryk Oleksiak zaproponował, aby uchwał�  przegłosowa	  po naniesieniu
zaproponowanych zmian.

Nast� pnie przyst� piono do głosowania nad zgłoszonymi wnioskami.

Wniosek formalny radnej Piwowar o odesłanie uchwały do komisji poparło 3 radnych, 18 było
przeciwnych. Wniosek odrzucono.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zamkn� ł dyskusj� .

Przyst� piono do głosowania nad poprawkami zgłoszonymi przez radnego Ma� lanego.

Poprawka pierwsza, by z § 2 usun� 	  punkt 1 i 2 poparta została przez 15 radnych, 1 był
przeciwny, 11 wstrzymało si�  od głosu.

Poprawk�  drug� , by z § 8 wykre� li 	  punkt 2 poparło 22 radnych przy 7 wstrzymuj� cych si� , nikt
nie był przeciwny.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zauwa� ył, � e liczba oddanych głosów wynosi 29 a w sesji
udział bierze 27 radnych, w zwi� zku z tym zarz� dził powtórzenie głosowania.

W powtórzonym głosowaniu poprawk�  drug� , by z § 8 wykre� li 	  punkt 2 poparło 21 radnych
przy 7 wstrzymuj� cych si� , nikt nie był przeciwny. Poprawk�  przyj� to.

Trzecia poprawka polega na tym, by w § 3 w punkcie 1 po słowie „powiatu” dopisa	
„z zastrze� eniem punktu 2.” i poparło j�  23 radnych przy 4 wstrzymuj� cych si� . Poprawk�
przyj� to.

Radny Krzysztof � wiadek zauwa� ył, � e po przegłosowaniu pierwszej poprawki § 2 stał si�
bezsensowny. Zostaje tylko punkt 3, który bez punktu pierwszego nie ma sensu. Radny
zaproponował, by albo go wyrzuci	  całkowicie, albo poprzedzi	  pocz� tkiem punktu 1 do
przecinka przed słowem „je� eli”.

Nast� pnie przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski odczytał punkt 1 §2 z poprawk� ; Lokale
wchodz� ce w skład Mieszkaniowego Zasobu Powiatowego mog�  by	  wynajmowane osobom,
które nie maja zaspokojonych potrzeb mieszkaniowych, Punkt 3 miałby numeracj�  2
i brzmiałby: „Przez osoby, które nie maj�  zaspokojonych potrzeb mieszkaniowych rozumie si�
osoby, które nie posiadaj�  tytułu prawnego do innego lokalu mieszkalnego”.

Nast� pnie głosowano powy� sz�  poprawk�  zaproponowan�  przez radnego � wiadka.

Za było 26 osób, przeciw nie było, 2 osoby wstrzymały si�  od głosowania. Poprawka została
przyj� ta.

Nast� pnie przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski odczytał uchwał�  z poprawkami i przyst� piono do
głosowania.

Za było 25 osób, 1 przeciw, 1 osoba wstrzymała si�  od głosowania.



17

Uchwała została podj� ta.

Nast� pnie przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski udzielił głosu radnej Piwowar.

Radna Henryka Piwowar odno� nie przegłosowanej uchwały zapytała, czy nie ma w tej chwili
podstaw prawnych do tego, aby ten czynsz wyznaczy	 . Powiedziała, � e s� dzi, i�  powtarzaj�  si�
tu niektóre sprawy i ta uchwała wymaga innego przepracowania. Powiedziała, � e je� eli jest
podstawa prawna do tego, � eby obecnie wyznaczy	  czynsz uchwała ta powinna by	  podj� ta
dopiero na nast� pnej sesji i powinien by	  doł� czony do niej projekt umowy. Powiedziała, � e
Polacy nie potrafi�  przewa� nie dobrze zawrze	  umowy i radni powinni mie	  wgl� d do takich
umów. Jej zdaniem projekt uchwały powinien by	  głosowany jednocze� nie z projektem umowy.

/Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski ogłosił 10 minut przerwy./

Punkt 11 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyra� enia zgody na wynajem 
cz�  ci powierzchni dachu budynku przy ul. Gdy� skiej 1/3 w Wołominie 
o powierzchni 30 m2 pod monta�  urz� dze�  stacji bazowej telefonii komórkowej oraz
podj � cie uchwały.

Wicestarosta Grzegorz Dudzik przedstawił projekt uchwały. Powiedział, � e dyrekcja SZPZOZ
w Wołominie poszukuj� c pozabud� etowych 
 ródeł finansowych przygotowała projekt wynajmu
dachu dla jednej ze stacji operatorów telefonii przeno� nej - wynaj� cia tego dachu pod stacj�
telefonii bazowej. Poniewa�  dotyczy to okresu dłu� szego ni�  3 lata potrzebna jest zgoda Rady
Powiatu Wołominskiego. Dodał, � e dzi�  została dostarczona uchwała Rady Społecznej, która
stanowi zał� cznik do niniejszej uchwały.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poprosił o opinie komisji.

Wiceprzewodnicz� cy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Rober Perkowski
powiedział, � e komisja dyskutowała nad projektem przedstawionej uchwały i 4 głosami za
jednym przeciw pozytywnie zaopiniowała ww. projekt.

Wiceprzewodnicz� cy Komisji Finansowej Henryk Oleksiak powiedział, � e projekt został
zaopiniowany pozytywnie po zapoznaniu si�  z uwagami dotycz� cymi zarówno bezpiecze� stwa
jak i promieniowania itp.

Przewodnicz� cy Komisji Bezpiecze� stwa i Ochrony � rodowiska powiedział, � e komisja
pozytywnie zaopiniowała wniosek 8 osób było za, 1 osoba wstrzymała si�  od głosowania.

Przewodnicz� cy Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej Romuald Kalinowski
powiedział, � e komisja zaopiniowała projekt pozytywnie.

Przewodnicz� ca Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej Hanna Wujkowska powiedziała, � e
komisja po zapoznaniu si�  z opini�  biegłego na temat działania urz� dzenia oceniła projekt
jednogło� nie pozytywnie.

Wicestarosta Grzegorz Dudzik powiedział, � e w § 2 w miejsce kropek nale� y wpisa	  nr 16/2003
i w drugim wykropkowanym miejscu 18 listopada 2003.

Radna Henryka Piwowar powiedziała, � e na Komisji Rozwoju i na Komisji Finansów była
przeciwna temu projektowi, oraz, � e wiadomo, � e szpital jest w złej kondycji finansowej, ale nie
w tak złej jak s�  inne szpitale. Powiedziała, � e 30 ty� . w ci� gu roku nie zniweluje szkodliwego
oddziaływania anteny. Dodała, � e wielu wła� cicieli budynków odmówiło zainstalowania anten
oraz, � e b� dzie to szkodliwe dla lekarzy, piel� gniarek i pacjentów tam przebywaj� cych.

Radna Małgorzata Piotrowska powiedziała, � e jest osob�  która zajmowała si�  i zna badania
dotycz� ce wpływu stacji bazowych i ich oddziaływanie � rodowiskowe. Powiedziała, � e zna
prace i badania, które były przeprowadzane w Instytucie Medycyny Pracy i dlatego
jednoznacznie chciała powiedzie	 , � e nie ma do tej pory � adnych bada� , które wykazałyby
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szkodliwy wpływ stacji bazowych na otoczenie. Dodała, � e badania były robione w stosunku do
np. zamieszkuj� cych najwy� sze pi� tra bloków, zamieszkuj� cych poddasza. Powiedziała, � e to
si�  wi� � e z fizycznymi mo� liwo � ciami pola elektromagnetycznego, które je� li chodzi o stacje
bazowe w strefie 20-50 m jest to całkowicie bezpieczne je� li chodzi o oddziaływanie na ludzki
organizm. Dodała równie� , � e polskie normy w tym zakresie s�  wielokrotnie bardziej ostre ni�
normy przyj� te w pa� stwach zachodnioeuropejskich. Pod tym wzgl� dem nie istnieje � adne
niebezpiecze� stwo wpływu biologicznego na organizm ludzki, na co dowodem jest to, � e taki
wła� nie stacje – anteny s�  instalowane na budynkach mieszkalnych, budynkach u� yteczno� ci
publicznej: szpitalach, � łobkach. Powiedziała równie� , � e nat� � enie pola elektromagnetycznego
telefonu komórkowego jest o wiele wi� ksze i działa szkodliwie, je� li telefon znajduje si�
w odległo� ci mniej ni�  20 cm. Dodała, � e jest to przychód dla szpitala, który znajduje si�
w trudnej sytuacji finansowej i mo� na bezpiecznie poprze	  ten wniosek.

Radna Hanna Wujkowska potwierdziła słowa radnej Piotrowskiej (obie radne s�  lekarkami).
Powiedziała, � e jest równie�  opinia biegłego wojewody, którego opinia mo� e by	  wi� � � ca,
a który jednoznacznie stwierdził, � e urz� dzenie to nie stwarza � adnych zagro� e� , nie jest
niebezbieczne dla � rodowiska, nie wpływa negatywnie na urz� dzenia medyczne itd.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki powiedział, � e równie�  był zaniepokojony wpływem tej
aparatury na zdrowie pacjentów szpitala jak równie�  aparatury działaj� cej w szpitalu. Nie ma
jednak � adnej ekspertyzy potwierdzaj� cej to, a radni lekarze potwierdzaj�  to i swoimi
kompetencjami i autorytetem. Poprosił o zaprotokołowanie wypowiedzi potwierdzaj� cych to, � e
nie ma szkodliwych wła� ciwo� ci ta aparatura. Powiedział, � e z drugiej strony nale� y przyj� 	 , � e
nie mo� na zagłosowa	  przeciwko temu gdy�  szpital jest w takiej sytuacji, jakiej jest, a je� li radni
teraz nie podnios�  r� k „znowu przyjd�  pracownicy szpitala i b� d�  krzycze	 , � e robimy krzywd�
szpitalowi”. Powiedział, � e zagłosuje „za” pomimo tego, � e nie ma � adnej ekspertyzy, ale wiele
słyszał i czytał na ten temat, lekarze radni potwierdzaj �  brak szkodliwo� ci, dlatego uwa� a, � e
rada powinna t�  uchwał�  przyj� 	 .

Radna Henryka Piwowar powiedziała, � e ju�  tak bywało, je� li chodzi o � rodek DDT – wynalazca
dostał nagrod�  Nobla, a po latach si�  okazało, � e ten � rodek kumuluje si�  np. w mleku krowy,
pó
 niej to si�  kumuluje w ma� le i w organizmie człowieka i mo� e spowodowa	  � mier	
człowieka. Dodała, � e w takich sytuacjach gdzie nie ma pewno� ci lepiej by	  ostro� nym.
Zapytała ile to da dochodu rocznie i miesi� cznie szpitalowi.

Radny Grzegorz Dudzik zauwa� ył, � e na pocz� tku poprzedniej wypowiedzi radna sama podała
kwot� . Po czym powiedział, � e wynegocjowano dotychczas kwot�  3 tys. zł brutto miesi� cznie,
co jest kwot�  mniej wi� cej odpowiadaj� c�  tego typu usłudze.

Nast� pnie przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zamkn� ł dyskusj�  i przyst� piono do głosowania
nad uchwał�  bez zmian.

Za było 26 osób, przeciw 1 osoba. Nikt nie wstrzymał si�  od głosowania.

Punkt 12 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału  rodków Pa� stwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na poszczególne zadania w 2003 
roku oraz podj � cie uchwały.

Wicestarosta Grzegorz Dudzik powiedział, � e w ko� cu pa
 dziernika otrzymał pismo prezesa
zarz� du PEFRON-u dotycz� ce zgody ministra wła� ciwego ds. zabezpieczenia społecznego na
zmian�  planu finansowego PEFRON-u na rok 2003. Na podstawie tej zmiany dokonano zmian
w dystrybucji tych � rodków przeznaczonych dla wszystkich samorz� dów m.in. samorz� du
powiatowego. Powiedział, ze PEFRON posiada własny algorytm dzielenia tych pieni� dzy i na
podstawie tej zmiany powiat otrzymał około 130 ty� . zł. zwi� kszenia na działania z zakresu
rehabilitacji zawodowej i społecznej, prowadzone przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie.
Tu wyja� nił, � e � rodki, które dystrybuuje powiat s�  na bardzo okre� lone szczegółowo dyscypliny
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pomocy osobom niepełnosprawnym. Ogólnie dziel�  si�  na dwa zakresy rehabilitacji zawodowej
i rehabilitacji społecznej. Rehabilitacja zawodowa to tworzenie miejsc pracy oraz inne drobne
działania, które s�  z tym zwi� zane, a rehabilitacja społeczna to 4 du� e zagadnienia: warsztat
terapii zaj� ciowej, pomoc w zakupie sprz� tu rehabilitacyjnego, przedmiotów ortopedycznych
i � rodków pomocniczych, działania zmierzaj� ce do znoszenia barier architektonicznych oraz
sport i kultura. Przeanalizowano zapotrzebowania ze strony osób niepełnosprawnych, na
podstawie zło� onych wniosków. Dyskutowano na ten temat, tak� e na komisjach. Zmiana
dotyczy rehabilitacji społecznej – zada�  poza warsztatem terapii zaj� ciowej. Poniewa�  warsztat
terapii zaj� ciowej ma roczny bud� et, którego kwota została � ci� le ustalona. I realizuje ten bud� et,
który otrzymał. Natomiast zwi� kszenie nast� puje w sprz� cie rehabilitacyjnym i przedmiotach
ortopedycznych do 180 ty� . zł ze 130 ty� . zł. i w barierach architektonicznych, urbanistycznych
i komunikowaniu si�  z 214 do 287.019 ty� . zł -. Sport i kultura z 45 na 53 ty� . zł. Oprócz tego
jest zmiana dotycz� ca rehabilitacji zawodowej – dot. szczegółowego przeliczenia. Przedtem było
419 obecnie jest 424 i to nie wi� � e si�  z now�  transz�  finansow� , ale z dokładniejsza analiz�
w celu dopasowania si�  do wykonania i przela	  te fundusze na inne zadania. Reasumuj� c,
pozyskane dodatkowo � rodki zostały przeznaczone na zadania z zakresu zakupu sprz� tu
rehabilitacyjnego, przedmiotów ortopedycznych i � rodków pomocowych. Obecna kwota 180 563
– sprz� t rehabilitacyjny…, bariery architektoniczne… 287.019, sport, kultura, rekreacja – obecna
kwota -53 tys. zł.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poprosił o opinie komisji.

Przewodnicz� ca Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej Hanna Wujkowska powiedziała, � e takie
rozdysponowanie tych � rodków jest mo� liwe do ko� ca roku. Sprz� t rehabilitacyjny, bariery
architektoniczne to jest to miejsce gdzie pieni� dze mo� na jeszcze w ci� gu 6 tygodni
rozdysponowa	 . Turnusy rehabilitacyjne s�  ju�  wykorzystane. Co do opinii komisji - pozytywnie
jednogło� nie przychyliła si�  do projektu uchwały.

Przewodnicz� cy Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej Romuald Kalinowski
powiedział, � e komisja zaopiniowała uchwał�  pozytywnie, dzi� ki temu, � e radna Wujkowska
udzieliła w miar�  wi� � � cych informacji.

Wiceprzewodnicz� cy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Robert Perkowski
powiedział, ze komisja równie�  jednogło� nie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodnicz� cy Komisji Bezpiecze� stwa i Ochrony � rodowiska Tadeusz Wi� niewski
powiedział, � e komisja zaopiniowała wniosek jednogło� nie pozytywnie.

Przewodnicz� cy Komisji Finansowej Ryszard Walczak powiedział, ze komisja pozytywnie
zaopiniowała uchwał� .

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski otworzył dyskusj� . Nikt nie zabrał głosu. Nast� pnie odbyło
si�  głosowanie nad uchwał� .

Za było23 osoby. Nikt nie był przeciw i nikt nie wstrzymał si�  od głosowania.

Punkt 13 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyj� cia rezygnacji z funkcji
członka zarz� du radnego Ireneusza Ma lanego oraz podj� cie uchwały.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poinformował, � e w dniu 6 listopada radny Ireneusz
Ma� lany zło� ył pisemn�  rezygnacj�  z funkcji członka zarz� du Powiatu Wołomi� skiego
w zwi� zku z powy� szym ten projekt uchwały.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski otworzył dyskusj� .

Radny Ireneusz Ma� lany powiedział, � e zło� ył rezygnacj�  na r� ce przewodnicz� cego,
poinformował o tym fakcie starost� . Dodał, � e jest to podyktowane przyczynami osobistymi.
Podzi� kował radnym za dotychczasow�  prac� .
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Nast� pnie przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski odczytał tekst uchwały i przyst� piono do
głosowania.

Za były 24 osoby, przeciw nie było, 3 osoby wstrzymały si�  od głosowania.

Uchwała została podj� ta.

Punkt 14 Informacja Starosty w sprawie o wiadcze�  maj � tkowych.

Starosta Konrad Rytel powiedział, � e zgodnie ze zmiana ustawy o samorz� dzie powiatowym
i gminnym z dnia 23 listopada jest obowi� zek składania o� wiadcze�  maj� tkowych. Aby
zrealizowa	  zalecenie ustawodawcy starosta podj� ł nast� puj� ce działania: 3 stycznia przekazano
kierownikom jednostek organizacyjnych i pracownikom, którzy wykonuj�  zadania
z upowa� nienia starosty obowi� zek zło� enia takich o� wiadcze�  zał� czaj� c wzór formularza
o� wiadcze�  maj� tkowych zgodnych z rozporz� dzeniem Prezesa Rady Ministrów. Zobligowano
wszystkich do zło� enia o� wiadcze�  w ustawowym terminie do 30 kwietnia. Na dzie�  30
kwietnia wszystkie osoby, które miały taki obowi� zek zło� yły o � wiadczenia maj� tkowe,
przedstawiaj� c równie�  zeznanie o wysoko� ci osi� gni� tego dochodu w roku podatkowym 2002.
Starosta dodał, � e takich osób było 32. O� wiadczenia zostały przeanalizowane. Pozycja Inne
dochody osi� gane z tyt. zatrudnienia lub innej działalno� ci powodowały ró� ne interpretacje
w zwi� zku, z czym wszyscy musieli t�  poz. uzupełni	 . Starosta powiedział, � e o� wiadczenia
zostały zło� one i uzupełnione prawidłowo. Nast� pnie 25 czerwca wszystkie o� wiadczenia
maj� tkowe kierowników i osób wydaj� cych decyzje w imieniu starosty wraz z zał� czonymi
kopiami pit-ów zostały przekazane do Urz� du Skarbowego w Wołominie. Jeden egzemplarz
został przekazany do publikacji na stronie internetowej Biuletynu Informacji Publicznej w cz� � ci
A. Nast� pnie nakazano wszystkim, którzy prowadz�  jakakolwiek działalno� 	  gospodarcz�  � eby
zło� yli o � wiadczenia o prowadzeniu działalno� ci gospodarczej, które byłyby w kolizji
z wykonywan�  prac� . W starostwie stwierdzono, � e do ko� ca roku 2002 pracowało 10 osób,
które prowadziły działalno� 	  gospodarcz�  w ró� nym zakresie. Nie ka� da prowadzona
działalno� 	  kolidowała z wykonywanymi obowi� zkami. Po przeanalizowaniu o� wiadcze�
starosta stwierdził, � e w wyniku analizy osoby, które w jakiejkolwiek cz� � ci prowadziły tak�
działalno� 	  lub stwierdzono, � e działalno� 	  jest � ci� le zwi� zana z prac�  dostały nakaz
wyrejestrowana tej działalno� ci. Do dnia 30 pa
 dziernika 5 osób wykre� liło działalno� 	
gospodarcz�  całkowicie, 3 osoby zlikwidowały cz� � ciowo działalno� 	  gospodarcza, która była
zwi� zana z prac� , bo np. kto�  miał projektowanie usług budowlanych, ale jednocze� nie miał
zarejestrowan�  działalno� 	  handel obwo
 ny. Tego rodzaju działalno� 	  nie koliduje z praca
w starostwie. Sze� 	  osób prowadzi działalno� 	  gospodarcz�  nie zwi� zan�  z prac�  w starostwie
typu: handel artykułami spo� ywczymi, doradztwo ekonomiczne, doradztwo w zakresie BHP,
handel obwo
 ny, turystyka, handel, eksport, import. Starosta powiedział, � e jednej osobie
wypowiedziano prac� , poniewa�  nie chciała zaprzesta	  działalno� ci. Powiedział, ze zgodnie
z ustaw�  o samorz� dzie powiatowym jako przewodnicz� cy zarz� du przekazał o� wiadczenia
maj� tkowe członków zarz� du po analizie w ustawowym terminie do Urz� du Skarbowego razem
z zał� cznikiem dotycz� cym dochodów.

Punkt 15 Informacja Przewodnicz� cego Rady w sprawie o wiadcze�  maj � tkowych.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski powiedział, � e tego typu informacja w formie pisemnej jest
w Biurze Rady (w zał� czeniu).

Nast� pnie powiedział, � e w terminie do 30 kwietnia 2003 r. 15 radnych zło� yło o� wiadczenia
w Biurze Rady, 4 wpłyn� ły poczt�  z zachowaniem ustawowego terminu. Oddzielnie zło� yli
o� wiadczenia do starosty radni b� d� cy członkami zarz� du: I. Ma� lany, E. Główka, S. Matak.
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Dwa o� wiadczenia zostały zło� one do Wojewody Mazowieckiego w ustawowym terminie. Po
terminie wpłyn� ły o� wiadczenia 4 radnych: M. Jusi� skiego 5 maja, K. Mikulskiego 6 maja,
E. Mikulskiej – 7 maja, M. Piotrowska 13 maja. Radny Krzysztof Dami� cki zło� ył o� wiadczenie
dopiero 20 czerwca i dlatego nie otrzymał diety za jeden miesi� c zgodnie z ustaw� . Powiedział,� e w Biurze Rady przyjmowaniem o� wiadcze�  zajmowały si�  pracownice: B. D� browska
i I. Pot� ga. Cz� � 	  jawna o� wiadcze�  została skopiowana oryginały s�  przechowywane
w starostwie zgodnie z ustaw� . Kopie o� wiadcze�  maj� tkowych w raz z deklaracjami zostały
przekazane do Urz� du Skarbowego 30 czerwca. Powy� sze dane zostały przekazane do Biuletynu
Informacji Publicznej. Po przeanalizowaniu o� wiadcze�  mo� na stwierdzi	 , � e o� wiadczenia
zostały zło� one z ró� n�  staranno� ci� . Przewodnicz� cy powiedział, � e w punkcie 2 nie wszyscy
wpisali tytuły prawne do lokali. W punkcie 4 brak było kompletnych danych np. rozró� nienia
przychodu od dochodu. W punkcie 8 nie wszyscy podali dochody z tytułu diet. Reasumuj� c
analiza wskazuje na bardzo zró� nicowan�  staranno� 	  wypełnienia o� wiadcze�  i przy
sporz� dzaniu o� wiadcze�  w 2004 r nale� y zwróci	  szczególna uwag�  na precyzyjne wypełnienie
rubryk w o� wiadczeniach zgodnie z obja� nieniami. Powiedział, � e cała dokumentacja została
w stosownym czasie przesłana do Urz� du Skarbowego i urz� d stwierdził nieprawidłowo� ci w 12
deklaracjach. Najcz� � ciej powtarzaj� ce si�  bł� dy to:brak wypełnienia wszystkich rubryk, brak
kserokopii zezna�  itp. Przewodnicz� cy powiedział, � e zwróci si�  do tych 12 osób, aby to
uzupełni	 . Urz� d Skarbowy obliguje przewodnicz� cego do przesłania kompletnie wypełnionych
deklaracji wraz z kserokopi�  zezna� . Niezastosowanie si�  do powy� szego b� dzie powodem do
przekazania wła� ciwemu organowi Kontroli Skarbowej. Według informacji, je� li zostan�
zrobione uzupełnienia Urz� d Skarbowy nie b� dzie podejmował � adnych innych działa� .

Nast� pnie odczytał pismo skierowane do Rady Powiatu Wołomi� skiego od Mazowieckiego
Urz� du Wojewódzkiego w sprawie o� wiadczenia maj� tkowego przewodnicz� cego rady i starosty
(w zał� czeniu). Przewodnicz� cy wytłumaczył, � e tam gdzie było napisane inne dochody wpisał
dochody z tytułu diet. Powiedział, � e swój zasadniczy dochód wpisał w rubryce przychody,
dochody. Wytłumaczył, � e doł� czył pit 36 i 37.

Przewodnicz� cy powiedział, � e informacja powinna by	  do ko� ca pa
 dziernika przedstawiona
radzie, ale ze wzgl� du na brak sesji w tym terminie została przedstawiona troch�  pó
 niej, za co
przeprosił.

Punkt 16 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysoko ci dodatku 
specjalnego dla Starosty Powiatu Wołomi� skiego oraz podj� cie uchwały.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski udzielił głosu radnemu Mariuszowi A. Czajewicz-
Nowackiemu, który powiedział, � e jest to kolejny przykład lekcewa� enia radnych
i niestosowania si�  przewodnicz� cego i niestosowania si�  przewodnicz� cego do terminów.
Powiedział, ze przewodnicz� cy nie stosuje terminów przy wykładaniu protokołu, w przypadku
sprawozdania w sprawie o� wiadcze�  maj� tkowych itd. Powiedział, ze my� li, i �
przewodnicz� cego nie obowi� zuje ani ustawa o samorz� dzie powiatowym ani statut itd.
Powiedział, ze czeka jak długo to b� dzie trwało i czy radni nadal b� d�  � lepi na te poczynania.

Nast� pnie przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski powiedział, � e jest wnioskodawc�  uchwały.
Przypomniał, � e 19 listopada upłyn� ł termin, na który został przyznany staro� cie dodatek
specjalny. Powiedział, � e starosta spełnia wszystkie wymagania, ma bardzo wysokie
kwalifikacje, je� li chodzi o przygotowanie zawodowe, a poza tym ju�  drug�  kadencje wspaniale
prowadzi powiat, pracuje z wielkim zaanga� owaniem. Powiat jest najwi� kszy w województwie.
Pracuje po kilkana� cie godzin na dob� . Powiedział, � e dodatek jest w pełni uzasadniony.

Nast� pnie przewodnicz� cy otworzył dyskusj� .

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki powiedział, � e wypowiadał si�  ju�  na Komisji
Bezpiecze� stwa. Powiedział, � e piastowanie funkcji starosty nie jest niczym nadzwyczajnym
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i kto� , kto startuje na takie stanowisko zgadza si�  kandydowa	  i by	  wybranym musi si�  liczy	
z pewnym zaanga� owaniem i wkładem pracy. Nie widzi w tym nic specjalnego i nic jego
zdaniem nie stało si�  specjalnego od momentu obj� cia przez starost�  w zeszłym roku funkcji
starosty do chwili obecnej. Powiedział, ze w pó
 niejszym punkcie przedstawi interpelacj�  do
starosty – wzrost zatrudnienia o 23 etaty w ci� gu 3 lat, wzrost nakładów na fundusz płac
w starostwie o 46 % w ci� gu 3 lat itd. Zapytał czy przy takiej administracji nale� y si�  staro� cie
dodatek specjalny, a je� li tak to je� li kto �  kto wnioskuje o ten dodatek niech przedstawi co
specjalnego robi starosta, ponadto co robi, � eby mu si�  nale� ał dodatek specjalny. Powiedział, � e
oczekuje odpowiedzi.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski powiedział, � e swoje obowi� zki mo� na wykonywa	
w sposób ró� ny. Powiedział, � e uwa� a, i�  starosta podchodzi do swoich obowi� zków z wielkim
zaanga� owaniem, a poza tym potrafi w skuteczny sposób dba	  o interesy naszego powiatu i robi
to z ponad przeci� tnym zaanga� owaniem. Dlatego nie ma tu, co wi� cej uzasadnia	 . Dodał, � e nie
b� dzie z radnym polemizował, gdy�  mo� na przy głosowaniu podnie� 	  r� k�  lub nie.

Radny Grzegorz Grabowski powiedział, � e chce pozna	  opinie radnego Dudzika w sprawie tej
uchwały. Jednocze� nie zapytał, w jaki sposób dodatek starosty odnosi si�  do wynagrodzenia
wicestarosty.

Wicestarosta Grzegorz Dudzik powiedział, � e z racji pełnionej funkcji nie b� dzie si�  wypowiadał
na temat dodatku specjalnego swojego przeło� onego.

Radny Grzegorz Grabowski poprosił o odpowied
  na drug�  cz� � 	  pytania. Zapytał czy jest
praktyka, � e starosta ma dodatek do pensji zasadniczej 40% to wicestarosta te�  ma jaki�  dodatek.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski powiedział, � e spraw�  rady jest ustalenie dodatku dla
starosty, natomiast wynagrodzenie w urz� dzie ustala starosta. Poprosił o zaj� ciem si�
omawianym punktem.

Po zamkni� ciu dyskusji przewodnicz� cy odczytał projekt uchwały w niezmienionej formie
i przyst� piono do głosowania nad uchwal� .

Za było 22 osoby, przeciw 1, 3 osoby wstrzymały si�  od głosowania.

Punkt 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w składach komisji Rady 
oraz podj� cie uchwały.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski powiedział, � e wpłyn� ło do niego kilka pism zwi� zanych
z tym tematem. Nast� pnie odczytał pismo od radnego S. Mataka odno� nie rezygnacji
z członkostwa w komisjach, radnej M. Marchewki odno� nie rezygnacji z członkostwa w Komisji
Finansowej oraz radnego Mariusza A. Czajewicz-Nowackiego odno� nie uzupełnienia o jego
osob�  składu osobowego Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej (pisma
w zał� czeniu).

Przewodnicz� cy przypomniał, � e s�  dwa rodzaje komisji: komisja rewizyjna powołana oddzieln�
i komisje, których składy s�  okre� lone w zał� czniku do uchwały.

Mecenas Andrzej Kryszy� ski powiedział, � e w przypadku komisji innej ni�  rewizyjna s�  one
powołane uchwał�  z 3 grudnia, w której jest napisane, ze ustala si�  skład osobowy komisji
stałych w brzmieniu zał� cznika nr 1 do uchwały. W zwi� zku z tym, aby zmieni	  skład komisji
nale� y zmieni	  uchwał�  w tej cz� � ci zał� cznika. Nast� pnie przytoczył tre� 	  uchwały: w sprawie
zmian w składzie osobowym komisji. Odczytał podstaw�  prawna – jak w uchwale. W § 1
Zmienia si�  zał� cznik 1 do uchwały nr II/19/2002 z 3 grudnia 2002 r w cz� � ci dotycz� cej składu
osobowego komisji – tu wpisa	 , której komisji- w sposób okre� lony w ust� pie 2 i 3. Ust� p 2
mówi, � e składu komisji wła� ciwej skre� la si�  radnego – Poda	  imi�  i nazwisko. W ust� pie 3 -
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skład komisji zostaje uzupełniony o radnego – imi�  i nazwisko. W § 2 uchwała wchodzi w � ycie
z dniem podj� cia.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski powiedział, � e w uchwale b� d�  zmiany w zakresie
zmniejszenia składów osobowych. W Komisji Finansowej, w Komisji Rozwoju Gospodarczego
i Rolnictwa oraz w Komisji Bezpiecze� stwa. Je� li chodzi o radn�  M. Marchewk�  i radnego
S. Mataka. Natomiast do składu Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej
kandyduje radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki, na co jest pisemna zgoda. Przewodnicz� cy
Adam Kopczy� ski zapytał czy s�  jeszcze jakie�  propozycje zmian.

Radny Tadeusz Wi� niewski w imieniu Klubu Koalicyjnego zgłosił do Komisji Edukacji, Sportu,
Kultury i Pami� ci Narodowej radna Mariann�  Marchewk� .

Radna wyraziła zgod�  na kandydowanie.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski powiedział, � e te głosowania s�  jawne. Przypomniał tre� 	
uchwały Nr II-19/2002 w sprawie ustalenia składów osobowych poszczególnych komisji za
wyj � tkiem Komisji Rewizyjnej RPW. Przypomniał, � e uchwała okre� la, � e komisja musi liczy	
nie mniej ni�  7 osób. Nast� pnie powiedział, ze s�  2 osoby kandyduj� ce do składu Komisji
Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej: radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki i radna
Marianna Marchewka. Wytłumaczył, � e mo� na głosowa	  na obie kandydatury i nie ma tu
kwestii wyboru.

Radna Henryka Piwowar powiedziała, � e zgłaszała poprawk�  do uchwały II-19/2002 ze wzgl� du
na to, � e w poprzedniej kadencji niektórzy radni nie mogli by	  w komisjach, bo nie było dla nich
miejsc. Powiedziała równie� , � e była przeciwniczka tego, aby w Komisji Rewizyjnej było tylko
7 osób, poniewa�  tam jest najwi� cej pracy. Dodała, � e Komisja Rewizyjna pracuje non stop.
Powiedziała, � e je� li w przyszło� ci b� dzie jaka�  zmiana chciałaby, aby zmieni	  w uchwale, aby
członków Komisji rewizyjnej było minimum 7.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski odczytał § 1: Zmienia si�  zał� cznik nr 1 do uchwały II-
19/2002 w cz� � ci dotycz� cej składu osobowego komisji Finansowej, Rozwoju Gospodarczego
i Rolnictwa i Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej.

Przewodnicz� cy powiedział, � e odb� d�  si�  dwa oddzielone głosowania w sprawie zmian
w składzie Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej.

Najpierw odbyło si�  głosowanie nad kandydatur�  radnego Mariusza A. Czajewicz-Nowackiego
do składu Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej.

Za było 9 osób, przeciw 12, 5 osób wstrzymało si�  od głosowania. Kandydatura nie przeszła.

Nast� pnie głosowano nad kandydatur�  radnej Marianny Marchewki.

Za było 20 osób, przeciw 2, 4 osoby wstrzymały si�  od głosowania.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski powiedział, � e w zwi� zku z powy� szym skład Komisji
Edukacji, Kultury i Pami� ci Narodowej zostaje uzupełniony o radn�  Mariann�  Marchewk� .

Pó
 niej głosowano powy� sz�  uchwał� .

Za było 19 osób, przeciw nie było, 8 osób wstrzymało si�  od głosowania.

Punkt 18 Interpelacje i zapytania

Radny Henryk Oleksiak zwrócił si�  z pro� b�  do przewodnicz� cego, aby na sesje powiatowe
spróbowa	  zaprasza	  burmistrzów 12 gmin z terenu powiatu., poniewa�  radni powiatowi s�
zapraszani na sesje gminne. I wówczas byłaby mo� liwo � 	  lepszej współpracy.
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Druga sprawa to pro� ba do skarbnik, aby radni wiedzieli o stanie zadłu� enia na koniec kadencji
w wyniku zmian w bud� ecie powiatu, po� yczek z funduszy itp., aby radni byli � wiadomi, z czym
odchodz�  na koniec kadencji.

Radny Edward Olszowy w imieniu mieszka� ców Wołomina podzi� kował za odnowienie
nawierzchni na ul. Sikorskiego i poprosił o doko� czenie tej realizacji, poniewa�  dwa odcinki nie
zostały jeszcze zako� czone. Równie�  w imieniu mieszka� ców zwłaszcza dzieci zwrócił si�
o doko� czenie tych prac, które starostwo wzi� ło na siebie. Zwłaszcza na przeje
 dzie
w Zago� ci� cu doko� czenie barierek wyrównanie, bo jest tam30 cm próg, który dla dzieci
z rowerami stanowi problem.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki powiedział, � e przewodnicz� cy w pi� tek rozmawiał
z nim i zapytał czy inna komisja go interesuje, proponował mu Komisj�  Rozwoju
Gospodarczego.

Radny powiedział równie� , � e zgłosił do starosty interpelacje w kwestii samochodu słu� bowego,
która była poruszana na poprzedniej sesji.

Powiedział, � e otrzymał w dniu dzisiejszym nast� puj� c�  odpowied
 : W odpowiedzi na Pana
pismo z 18 listopada informuj� , � e w dniu 15 maja został skradziony samochód słu� bowy
Polonez, w dniu 2 czerwca zarz� d powiatu przygotował uchwał�  rady powiatu, w której
uwzgl� dniono � rodki na zakup samochodu słu� bowego. W dniu 3 czerwca podj� to decyzj�
o zakupie, w dni7u 3 czerwca sporz� dzono umow�  na u� ywanie samochodu przez starost� .
Umowa jest kontynuacj�  umowy sporz� dzonej wcze� niej. Jest tylko zmiana marki pojazdu.
Powiedział, � e nie otrzymał odpowiedzi na pytanie, kiedy była zawarta umowa kupna-sprzeda� y
samochodu, daty zakupu samochodu i daty rzeczywistego podpisania umowy u� ywania przez
przewodnicz� cego rady. Powiedział, � e data przygotowania projektu uchwały go nie interesuje.
Interesuje go, kiedy uchwala została podj� ta przez radnych, a została podj� ta 24 czerwca, czyli
po czasie. Poprosił o odpowied
  na pytania: data zawarcia umowy kupna – sprzeda� y, data
zapłaty za samochód i data rzeczywistego podpisania umowy u� ywania przez przewodnicz� cego
rady.

Starosta Konrad Rytel powiedział, � e w dyspozycji Biura Rady i Starostwa jest umowa u� ywania
samochodu słu� bowego do celów słu� bowych. Jedna, która dotyczy samochodu Polonez
i identyczna umowa z dat�  3 czerwca pomi� dzy Adamem Kopczy� skim i Konradem Rytlem
równie�  z dat�  3 czerwca. Starosta powiedział, � e samochód został zakupiony przy okazji
promocji. Został dokonany przelew. Uchwała została podj� ta 24 czerwca. Zarz� d przyj� ł
materiały na posiedzenie rady w dniu 2 czerwca. � rodki, które zostały przewidziane a radni
podj� li uchwał�  zostały w propozycji zarz� du przedstawione.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski powiedział, � e jest rozporz� dzenie nr 42 z 2002 r roku, które
wyznacza miejsce gromadzenia i udost� pniania dokumentów dotycz� cych wykonywania zada�
publicznych powiatu. Przewodnicz� cy zwrócił si�  z pro� ba do starosty, aby ten zechciał
wyznaczy	  inne miejsce do udost� pniania tych dokumentów, poniewa�  w pokoju nr 9, gdzie
pracuj�  dwie osoby nie ma miejsca na kilkugodzinna prac�  radnych. Poprosił, aby starosta
znalazł inne miejsce gdzie radni mogliby sobie wypo� yczy	  te materiały, przejrze	  zrobi	
notatki. Powiedział, � e w pokoju znajduj�  si�  2 biurka, przy których nie mog�  siedzie	  3 osoby.

Starosta Konrad Rytel powiedział, � e jest to konieczne. Radni znaj�  warunki, w jakich pracuj�
pracownicy starostwa i w kontek� cie innej interpelacji radnego jest konieczno� 	  z racji zmian
ustawowych, które nakładaj�  na powiat nowe obowi� zki, wymuszaj�  zwi� kszenie zada�
w zwi� zku z tym jest konieczno� 	  zatrudniania pracowników do Wydziału Budownictwa
i Wydziału Geodezji. Nie ma � adnych warunków, które by na to pozwalały. Jedyne
pomieszczenie, jakie jest mo� liwe do dyspozycji to tam gdzie si�  spotykaj�  komisje
w przyziemiu budynku przy ul. Pr� dzy� skiego. Wszystkie inne pokoje si�  mocno zaj� te
i przynajmniej ostatnio w pokoju nr 9 nie ma warunków do pracy.
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Radna Henryka Piwowar o� wiadczyła, � e swego czasu jedna z radnych wypowiedziała
nieprawdziwe dane o jej osobie publicznie i ona oczekuje o publiczne przeproszenie jak równie�
zbadanie faktów i podanie tych faktów zgodnie z rzeczywisto� ci� .

Radny Mariusz A. Czajewicz – Nowacki poparł wniosek przewodnicz� cego, poniewa�  „jak tu
wszyscy wiedz�  najwi� ksz�  bol� czk�  pokoju nr 9 jest radny Czajewicz-Nowacki. I wszyscy si�
krzywi�  jak widza Czajewicza, gdyby go nie było Czajewicz by nie wiedział o samochodzie
słu� bowym, o przero� cie administracji i wielu innych rzeczy, które wyjd�  w czasie
w najbli� szych dniach zapewne”. Po czym powiedział, ze starosta nie podał daty zawarcia
umowy kupna - sprzeda� y samochodu, oraz dat�  przelewu lub zapłaty na konto producenta oraz
dat�  rzeczywistego podpisania umowy u� ywania przez przewodnicz� cego rady.

Starosta Konrad Rytel powiedział, � e samochód został kupiony 3 czerwca, umowa została
sporz� dzona 3 czerwca. Uchwała rady była podj� ta 24 czerwca.

Radny Mariusz A. Czajewicz – Nowacki powiedział, � e starosta potwierdził, � e zawarcie umowy
nast� piło 3 czerwca, czyli 21 dni przed podj� ciem uchwały zatwierdzaj� cej przez rad� , przed
podpisaniem umowy itd. Zapytał o drug�  interpelacj� , która mówi o regulaminie organizacyjnym
starostwa. Powiedział, � e jest niesamowity przerost w niektórych wydziałach starostwa i np.
powiatowy inspektor ruchu wzrost o 1 etat, Wydział Organizacji i Kadr o 2 etaty fizyczne,
Wydział Geodezji 4 etaty na 2 planowane, Wydział Komunikacji 4 etaty, Wydział Ochrony� rodowiska 1,5 etatu w tym były członek zarz� du powiatu, Wydział Ochrony Zdrowia 3 etaty na
2 planowane, Wydział Sprawy Obywatelskich 3 etaty na 2 etaty planowane, Zarz� d Dróg
Powiatowych 12 etatów fizycznych itd. Powiedział, � e starosta b� dzie si�  bronił tym, � e na
powiat nakładane s�  nowe kompetencje, co wymusza wzrost etatów w starostwie itd. Powiedział,� e nie b� dzie tego kwestionował, bo po cz� � ci b� dzie to racj� . Powiedział, � e nale� y
nowelizowa	  Regulamin Organizacyjny i nale� y to wykazywa	  itd. Powiedział, � e wzrost
wydatków na fundusz płac, wykonanie w 99 r. 1 939 478 zł a w 2002 r. 2 837 263, to ponad
46 % gdzie inflacja w tym okresie była około 7,8 % za wszystkie 3 lata. Powiedział, � e nie
znajduje � adnego uzasadnienia i ta odpowied
 , która dostał od starosty jest niewystarczaj� ca
i b� dzie oczekiwał szczegółowego wyja� nienia podejmowanych przez niego kwestii
i uzasadnienia dokładnego. Dodał, � e uwa� a, i�  rada nie powinna pozostawi	  tego tak sobie przy
starosty uzasadnieniu, � e dochodz�  nowe kompetencje. Powiedział równie� , � e chce
potwierdzenia czy przy nowowybudowanym budynku starostwa ma by	  cukiernia i punkt
kserograficzny. Tu przypomniał, � e starosta chce si�  zwróci	  do rady o rozbudow�  starostwa.
Zapytał czy w momencie konieczno� ci dobudowania dalszej cz� � ci budynku był sens wynaj� 	
czy te�  wydzier� awi	  firmie czy firmom i w jaki sposób blaszany barak stoi przy
nowowybudowanym budynku, co wygl� da katastrofalnie. Zapytał czy w tym miejscu nie mogło
by	  biuro paszportowe, które jest na ul. Kobyłkowskiej. Zapytał równie�  o sponsoring na
konferencj�  w sprawie budowy portu lotniczego, gdzie starosta potwierdził, � e to sponsorowała
firma Falcon. Powiedział, � e sobie nie � yczy i radni powinni to potwierdzi	 , � eby starostwo
przyjmowało jakiekolwiek darowizny, sponsoringi itd. od firm, które wykonuj�  usługi dla
jednostek powiatowych.

Starosta Konrad Rytel powiedział, � e za ka� dym razem kiedy radni otrzymuj�  projekt bud� etu,
lub sprawozdanie z działalno� ci zarz� du otrzymuj�  szczegółow�  informacj� , ka� dego roku od
pocz� tku powstania powiatu ile osób w którym dziale i z uzasadnieniem dlaczego pracuje.
Powiedział, � e ustalono na pocz� tku istnienia powiatu statut, ju�  dwukrotnie nowelizowany
i Komisja Statutowa pracuje nad nowelizacj�  i Zarz� d Pracuje nad Regulaminem
Organizacyjnym, gdy�  jest ró� nica miedzy tym, co było 1 stycznia 99 roku, a tym co jest dzisiaj.
Starosta przypomniał, � e jak powiat powstawał to przej� ł cz� � 	  pracowników z Urz� du
Rejonowego, który przestał istnie	  i zacz� ł przyjmowa	  pracowników do pracy. Rada I kadencji
uchwaliła Statut i Regulamin Organizacyjny. Powiedział, � e wówczas wiele spraw nie istniało
w ustawodastwie i nie było brane pod uwag� . Przez ten okres czasu systematycznie dokładnie
starosta informował na bie� � co ile, w którym dziale b� dzie kosztowało wynagrodzenie
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pracowników itd. i uchwalaj� c bud� et, przyjmuj� c sprawozdania rada zna ten temat. Pojawiły si�
takie sprawy jak utworzenie Biura Paszportowego, którego nie było wcze� niej, o czym rada
podj� ła decyzj� . Poniewa�  rada zaakceptowała tak�  decyzje oznacza to, � e wprowadziła do
struktury starostwa takie poj� cie. Nie ma tabeli, któr�  rada przyjmie, ale po ustaleniu z Komisj�
Statutow�  zostanie ustalone ostateczne brzmienie statutu. Kiedy zostan�  przej� te zadania, które
s�  w trakcie przejmowania, zostanie wówczas przedstawiony radnym Schemat Organizacyjny
wszystkich jednostek w powiecie. Powiedział, równie� , � e radny Czajewicz powiedział tylko to
co zauwa� ył, � e było wzrostem, nie zauwa� ył, � e w wielu działach s�  wakaty. W zwi� zku z tym
starosta poinformował, � e w wielu działach nie ma wykonania pełnoetatowego, bo daj�  sobie
rad� . Podkre� lił, � e starostwo Powiatowe w Wołominie nale� y do trzech najta� szych
samorz� dów w Polsce. Powiedział, �  e rada uchwaliła bud� et i okre� liła, jakie b� d�
wynagrodzenia w poszczególnych latach. Ten bud� et nie jest przekraczany. Zadania, które
wymagaj�  konieczno� ci ich wykonywania i przyj� cia pracownika do pracy, np. powstał Biuletyn
Informacji Publicznej, gdzie trzeba było zatrudni	  pracowników, którzy na bie� � co wpisuj�  do
tzw. BIP-u wszystkie informacje. Potrzeba pojawiła si�  pół roku temu. Biuro Paszportowe –
konieczno� 	  przyj� cia dwóch pracowników. Zespół Orzekania o Stopniu Niepełnosprawno� ci
ustawowo został nakazany powiatowi. Natychmiast trzeba było zatrudni	  3 osoby. Powiedział,� e przez 5 lat istnienia powiatu zamiast 93 etatów jest 102 to jest to niewiele. Przez 5 lat
zwi� kszono zakres etatowy o 9 osób. Kiedy z dniem 1 stycznia starostwo wypowiedziało
wszystkie zadania powierzone we wszystkich gminach natychmiast nale� y obsługiwa	  cały
powiat w zakresie geodezji, gdzie ju�  teraz s�  trudne warunki pracy. Podobnie b� dzie
z budownictwem. Dlatego nale� y zatrudni	  osoby do wydziałów i da	  im miejsca pracy.
Powiedział, � e rozbudowany obiekt został wydłu� ony na 2 filarach, co pozwoliło na
powi� kszenie sali konferencyjnej. Starosta powiedział, � e w dobudówce b� dzie punkt
kserograficzny, gdy�  w budynku zostanie on zlikwidowany, bo ma w tym miejscu powsta	
winda. Starosta wskazał mo� liwo � 	  przeniesienia punktu ksero przy budynku je� li wła � ciciel
zaproponuje odpowiednie rozwi� zanie. Nie mo� e tam by	  biuro Paszportowe bo nie ma na to
warunków. Starosta powiedział, � e w nowej cz� � ci b� dzie Powiatowy Zespól ds. Orzekania
o Stopniu Niepełnosprawno� ci i Biuro Paszportowe.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki powiedział, � e nie s�  to 4 m2, a pełny obraz radni b� d�
mie	  po przyj� ciu na miejsce, jest tam 15 m2 a obecnie biuro paszportowe znajduje si�  na
ul. Kobyłkowskiej i panuj�  tam nieodpowiednie do pracy warunki,- hałas nie pozwala słysze	
petenta, jest rozgardiasz. Okienko jest w coraz gorszych warunkach, gorszych ni�  byłoby tutaj.
Miejsce przy budynku na ul. Pr� dzy� skiego mo� na by nie zabudowa	  blach� , a cegłami czy
betonem. Mo� na by tam zrobi	  poczekalni� , czy biuro paszportowe a ludzie nie staliby na ulicy.
Radny stwierdził, � e starosta tworzy „twory” tj. Zespół współpracy z Uni�  Europejsk� , tworzy
nowe jednostki organizacyjne w ramach starostwa, a nie s�  one uwzgl� dnione w Schemacie
Organizacyjnym ani w Regulaminie Organizacyjnym. Uzasadniony jest wzrost zatrudnienia
w Wydziale Spraw Obywatelskich, ale radni powinni by	  o tym informowani a Regulamin
powinien by	  nowelizowany. W kwestii zmian zatrudnienia powiedział, � e co innego wynika ze
słów starosty, co innego z zestawienia, które radny otrzymał od starosty. A co do budynku,
ponowił zaproszenie dla radnych do zwizytowania wspomnianego miejsca.

Radna El� bieta Główka zapytała radnego Czajewicz-Nowackiego na jakie straty starosta naraził
powiat kupuj� c samochód dwa tygodnie wcze� niej, albo jakie korzy� ci miałby powiat, gdyby
samochód kupiono dwa tygodnie pó
 niej? Jaki ogólnie jest rachunek zysków i strat, bo je� li
wynik jest „0”, to dalsza dyskusja jest niepotrzebna.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki odpowiedział, � e bł� dy s�  formoalno-prawne. Samochód
kupiono i zapłacono za niego przed podj� ciem uchwały przez rad� . Uchwały zezwalaj� cej na
zakup trzy tygodnie przed. Czy nie ma w tym nic złego? Dla radnego bł� d ten jest ra� � cy. Drug�
spraw�  jest to, � e umowa u� ytkowania tego samochodu jest z dnia 3 czerwca, czyli w dniu
zakupu samochodu, przed zatwierdzeniem zakupu przez rad�  i wyra� eniem na to zgody. A we



27

wrze� niu nie jest to jeszcze podpisane przez Przewodnicz� cego, co jest klauzul� . Utrzymanie
samochodu przez cztery miesi� ce nie jest zastanawiaj� ce, nie jest to bł� dem? Dla radnego tak.

Radny Krzysztof Dami� cki zapytał, czy w zwi� zku z akcesj�  do Unii Europejskiej wzrosło
zatrudnienie w starostwie?

Starosta Konrad Rytel odpowiedział, � e informował ju�  radnych wcze� niej, � e powiat b� dzie
chciał wykorzysta	  ewentualne � rodki dodatkowe. Spowoduje to zwi� kszenie ilo� ci pracy, ale
b� dzie to wymagało wielko� ci zatrudnienia. Musz�  powsta	  całe wydziały przygotowane
merytorycznie do przygotowywania i składania wniosków.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki zwrócił si�  do rady i zarz� du o rozpatrzenie mo� liwo � ci
zmiany nocnych godzin pracy jedynej całodobowej apteki w Wołominie znajduj� cej si�  przy
szpitalu. Radnemu chodziłoby o zmiany godzin z „od 20 do 8” na „od 22 do 6”.

Nast� pnie przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zamkn� ł sesj� . Była godzina 14.10.

Protokołowała:

Iwona Pot� ga

Przewodnicz� cy

Rady Powiatu Wołomi� skiego

Adam Kopczy� ski
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Zał� czniki:

1. Lista obecno� ci radnych.

2. Rezygnacja I. Ma� lanego z funkcji członka zarz� du RPW.

3. Informacja Przewodnicz� cego RPW w sprawie o� wiadcze�  majatkowych.

4. Rezygnacja radnego S. Mataka z członkostwa w Komisji Rozwoju Gospodarczego
i Rolnictwa oraz Komisji Bezpiecze� stwa.

5. Rezygnacja radnej M. Marchewki z członkostwa w komisji Finansowej.

6. Wniosek o uzupełnienie składu Komisji Edukacji o radnego Mariusza A. Czajewicz-
Nowackiego.

7. Uchwała Nr X-71/03 RPW w sprawie zmian w bud� ecie powiatu.

8. Uchwała Nr X-73/03 RPW w sprawie w sprawie zaci� gni� cia po� yczki
długoterminowej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony � rodowiska i Gospodarki
Wodnej przeznaczonej na sfinansowanie zadania Ocieplenie sali gimnastycznej
w Zespole Szkół w Tłuszczu - docieplenie dachu sali gimnastycznej oraz wymiana
stolarki okiennej na PCV.

9. Uchwala Nr X-74/03 RPW w sprawie zaci� gni� cia po� yczki długoterminowej
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony � rodowiska i Gospodarki Wodnej przeznaczonej
na sfinansowanie zadania Termomodernizacji budynków szkolnych i kontynuacja
termomodernizacji Zespołu Szkół w Zielonce oraz Zespołu Szkół w Wołominie -
wymiana stolarki okiennej i docieplenie budynków szkolnych w Zielonce
i w Wołominie.

10. Uchwala Nr X-75/03 RPW w sprawie zarezerwowania � rodków w bud� ecie Powiatu na
2004 r. na remont pomieszcze�  Zespołu Szkół Specjalnych w Ostrówku.

11. Uchwała Nr X-76/03 RPW w sprawie zasad wynajmu lokali stanowi � cych własno� 	
Powiatu Wołomi� skiego.

12. Uchwała Nr X-77/03 RPW w sprawie wyra� enia zgody na wynajem cz� � ci
powierzchni dachu budynku przy ul. Gdy� skiej 1/3 w Wołominie o powierzchni 30 m2

pod monta�  urz� dze�  stacji bazowej telefonii komórkowej.

13. Uchwała Nr X-78/03 RPW w sprawie podziału � rodków Pa� stwowego Funduszu
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na poszczególne zadania w 2003 roku.

14. Uchwała Nr X-79/03 RPW w sprawie przyj� cia rezygnacji z funkcji członka zarz� du
radnego Ireneusza Ma� lanego.

15. Uchwała Nr X-80/03 RPW w sprawie ustalenia wysoko� ci dodatku specjalnego dla
Starosty Powiatu Wołomi� skiego.

16. Uchwała Nr X-81/03 w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rozwoju
Gospodarczego i Rolnictwa, Komisji Bezpiecze� stwa i Ochrony � rodowiska, Komisji
Finansowej oraz Komisji Edukacji, sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej.


